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"Mladost skače tam, kjer je most," pravi 
pregovor. Toda mladost je lahko tudi dru
gačna, taka, ki v bistvu postavlja mostove 
med dvema svetovoma. Med brezciljnim 
tavanjem in potjo v boljši jutri, med ljudmi, 
med optimizmom in odgovornostjo...

Začenjamo z rubriko, kjer vam bomo 
predstavljali mlade, ki v okolje poskušajo 
vnesti nekaj več in zmorejo pogum delati 
stvari, programe ali projekte, ki pritegnejo 
širši krog ljude. Postanejo opazni v okolju 
in želijo razmišljati s svojo glavo.
Za prvič vam predstavljamo dekle, ki 
gleda v svet izjemno pozitivno, je aktivno 
v našem okolju in ji ni žal niti minute, ki jo 
vnese v glasbo ali v delo z otroki in mladi
mi.

Ribničanka Lucija Geize, 18 let, dijakinja 4. letnika 
Srednje vzgojiteljske šole v Ljubljani, v Glasbeni šoli 
Ribnica obiskuje 10. letnik violine (prof. Ksenija 
Abramovič), 1. letnik klavirja (prof. Elena Metelko), 1. let
nik solopetja, sopran (dipl. operna pevka Mateja 
Stražar), igra v Godalnem orkestru Glasbene šole 
Ribnica, na vzgojiteljski šoli poje v Dekliškem pevskem 
zboru Aurora, vodi Mladinsko glasbeno skupino I.K.S. 
iz Ribnice, hodi k mladinskemu verouku, v letošnjem 
šolskem letu pa ob sobotnih dopoldnevih v Ljubljani 
obiskuje še celoletni seminar zborovske šole, kjer se 
osnove dirigiranja uči pri prof. Tomažu Faganelu.

Kako se uspeš predano ukvarjati s toliki
mi stvarmi?

"Človek vedno hoče nekaj novega poskusiti, 
spoznati nove stvari. Sama sem taka, da 
vztrajam pri stvareh in vedno dodajam še 
nekaj novega, kar me lahko pripelje k cilju." 

Kateremu cilju?
"V glasbenem smislu želim čim več vedeti o 
glasbi, pri vsakem profesorju pa dobiš ne 
samo znanje o tistem glasbilu, igranju, 
temveč ti odpre tudi nove poglede na glas
bo."

Od kod navdušenje za glasbo?
"To je res zanimivo, kajti prihajam iz družine, 
kjer se vsi navdušujejo za šport, predvsem za 
rokomet. Toda mene je prevzela violina. 
Dobro se spomnim drugega razreda 
osnovne šole, ko je v razred prišla prof. vio
line Ksenija Abramovič in nam spregovorila o 
pouku violine ter na koncu zaigrala. Rekla 
sem si: Tako dobro hočem tudi jaz igrati! No, 
ko sem prišla s to idejo domov, so me sicer 
malo čudno pogledali, a me tudi takoj pod
prli. Tako je še danes. Vedno me podpirajo." 

Čemu slediš v svojem življenju, kakšen je 
tvoj moto?

"Sledi svojim sanjam in željam, čeprav prav
im, vsaka stvar ima svoj namen. Vse se zgodi 
z nekim namenom, morda ga ne vidiš sedaj, 
a čez čas se bo pokazalo. In če se ti res kaj 
slabega, težkega zgodi, lažje sprejmeš tudi te 
stvari, če veš, da ima vse svoj namen."

So načrti za tvojo prihodnost že 
znani?
"Po končani srednji šoli bi šla rada na 
smer Predšolska vzgoja na Pedagoški 
fakulteti v
Ljubljani. Če mi bo dano, bi šla rada 
še na glasbeno pedagogiko ali glas
beno terapijo, to sta novi smeri 
podiplomca na Pedagoški fakulteti. 
Toda bomo videli, želim si ustvariti tudi 
družino. Najprej pa seveda želim 
postati vzgojiteljica, za kar moraš pri
dobiti ogromno najrazličnejših znanj, 
da jih potem lahko predajaš otroku. Iz 
otrok bi rada naredila dobre ljudi." 
Mlada si še...Kdaj razmišljaš tudi o 
prihodnosti mladine v našem kraju? 
"Zanimivo je, da svoje generacije niti 
ne vidim toliko. Kaže, da se pojavlja 
tam, kjer mene ni, jaz pa nisem v gos
tilnah. Sama namreč ne vidim v tem 
nič pozitivnega, nič dobrega se mi ne 
zdi, da v gostilnah zapravljaš, si pijan, 
delaš traparije, zaradi katerih se ti ljud

je, prijatelji režijo še pol leta. Morda je to 
obdobje, ki ga morajo 'dati čez' in bodo ugo
tovili tudi sami, da to ni pozitivna stvar. 
Pokazati jim je treba, da obstaja tudi druga 
pot. Alternativa gostilnam je lahko mladinski 
verouk, kjer mladi izmenjavajo ideje, mnenja 
in se poraja veliko smeha... Ljudje pa se ne 
zavedajo, da je pomembno tudi prostovoljno 
delo. Da se nalezemo smeha - tudi tega man
jka mladini. Mladi bi kaj hitro lahko začutili 
notranje veselje, če bi poskušali vsaj poma
gati odnesti težko nakupovalno vrečko stare
jšemu ali pa mami... Saj ni treba iti daleč, da 
bi koga razveselil, ljudje, potrebni pomoči, so 
tu, blizu tebe."

Ali je lahko tudi prostovoljno delo tista 
druga pot in alternativa, o kateri govoriš?

"Prostovoljno delo je res pozitivna stvar. Ko 
pojemo z I.K.S.-om, nam ljudje naklonijo svoj 
nasmeh, postanejo morda tudi bolj odprti. Že 
s petjem podarjamo dragoceni čas, pri
našamo veselje, in že s tem lahko veliko 
naredimo. Mladi morajo v svojem početju 
videti neko vizijo, tako delo jim daje polet. 
Problem je tudi, da se kristjani bojimo izraziti 
sebe, a v vsaki stvari je tako: ali si ali nisi. 
Vmesne variante, neke 'mlačne vode1, ne 
more biti.."

"Koliko slvari je, ki jih lahko človek naredi, če 
jih le vidi. A najprej se je treba naučiti videti 
stvari: človeka, ki je v stiski, človeka, ki potre
buje drobno pozornost, morda le nasmeh ali 
pomoč pri sestopu iz avtobusa..."

Obstaja še kaka druga pot...dejavnost, ki 
bi dvignila mlade na noge?

"Pravijo, da na mladih svet stoji. Treba je 
delati z mladimi tako, da bi se hkrati zabavali 
in še kaj pametnega naredili. V Ribnici je 
problem tudi to, da nismo tako povezani kot 
npr. v vaseh, če pogledamo samo Slemena, 
Dolenjo vas itd. Predlagala sem že, da bi sku
paj vsi nekaj 'orng' naredili. Mladim bi morali 
ponuditi kakšno športno aktivnost, npr. 
priložnost je tudi sedaj, ko bodo počitnice, 
da se jim ponudijo bazen, igrišče in dvorana 
v Športnem centru zastonj. Definitivno pa se 
v Ribnici za mlade premalo dogaja. Tu bi bil 
res potreben mladinski center, o katerem je 
že bilo precej govora, toda kje se je ustavilo, 
ne vem. Takrat sva se s Sašo Merharjevo 
veliko pogovarjali, da bi tudi sama prevzela 
kakšno delavnico. Mladi v prvi vrsti potrebuje
jo prostor, kjer bi se dogajale razne dejavnos
ti, debate, srečanja, predavanja, morda delo
vala dramska skupina itd. Pa dobro voljo bi 
bilo treba pokazati, se angažirati. Stvari 
potem že stečejo."

Koga vidiš kot motor dogajanja, kdo bi 
se moral angažirati?

'Tisti, ki čutimo potrebo po spremembah.
Tisti, ki jim je vse O.K., tega ne bodo nikoli 
pričeli in začeli spreminjati stvari. Morda 
včasih niti ne vidimo stvari, ker smo preveč 
vanje vpeti, toda če stopimo korak nazaj, se 
slika izostri. Boli pa me, ko človek vloži 
ogromno truda, poskuša nekaj narediti, je pri 
tem morda celo uspešen, potem pa začuti 
nevoščljivosti... Pa saj bi lahko tudi oni kaj 
naredili, če bi se le potrudili!"

Kaj sploh pomenijo kratice I.K.S? V 
imenu skupine in kakšna skupinica je 
nastala po petih letih delovanja?

'To pomeni: In Kristus v Sredi. Torej, 'če so 
dva ali trije zbrani v mojem imenu, sem jaz 
sredi med njimi.' Gre res za druženje prijatel
jev, sproščeno vzdušje je na vajah in 
nastopih... Držimo pesti drug za drugega, če 
ga čaka težek teden itd. Zanimivo je, da s 
skupino tudi sami rastemo, se učimo drug ob 
drugem biti potrpežljivi, se veseliti uspeha 
drugega in sproščamo veliko ustvarjalne 
energije.

Tekst in foto Zdenka Mihelič
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Novice iz doline
Marof ali KGZ?
"Upokojenci pametni v nebesa"

V središču
Družba, oborožena z znanjem?

Okrog šolskega sistema se v Sloveniji venomer vrstijo kake kolobocije, ker 
se izkažejo novo vpeljane zadeve kot take, ki so bile premalo premišljene 
in narejene zgolj zato, da je nekdo naredil projektno nalogo, da je uprav
ičil svojo delovno obvezo. Za devetletko spet vsi odkimavajo z glavo - gov
ori se, da je preveč balasta, cel kup neživljenjskih učnih zadev, ki prehite
vajo zrelostne sposobnosti otrok, preštevilčni učni predmeti, zavoljo česa 
so otroci preobremenjeni in od vsega si še najmanj naberejo znanja, ki bi 
jih plemenitilo kot osebnosti in jih odgovorne postavilo na prag sodobne
ga sveta.

Kulturne drobtinice
Cela dolina praznovala Prešernov dan

Med dogodki
Nov trgovski center

Razpisi, dražbe

Zabavne strani 

Bralci pišejo 

Od vrtca do šole
Intervju s Prešernom

Športni utrinki
Bojan Čebin, športnik leta 2004

"Zadovoljen sem, zares vesel! Čisto malo sem sicer pričakoval ta naslov, 
saj ima Triatlon klub Inles - Riko veliko članov in simpatizerjev. Pa tudi drugi 
so že opazili moje uspehe in uspehe naših članov.

ttammmmmmmmmmmmmammmmm

Ctccckof
Zabava ob imenovanju športni
ka leta!
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Občinsko glasilo REŠETO izdaja Občina Ribnica. Naslov:

Uredniški odbor: Škrabčev trg 40, 1310 Ribnica
Alenka Pahulje - odgovorna urednica Tel.: 8369 765/8372 023

rA Metka Tramte - članica E-pošta: reseto.ribnica@siol.netJ/ Zdenka Mihelič - članica FAKS: 8361 091

Programski svet: Jože Tanko, Darja But, Izid naslednje številke:
v Janez Debeljak, Vesna Horžen, 25. marec 2005

M Benjamin Henigman, Majda Vrh, Pavel Hočevar Na podlagi Zakona o davku na dodano vrednost (Ur. list št.u Lektorica: Tanja Debeljak 89/98) sodi glasilo Rešeto med proizvode, za katere se

(AJ/
Trženje oglasnega prostora: obračunava DDV po stopnji 8,5%.

Marko Modrej, GSM: 041-536-889 V primeru objave istih oglasov v drugih tiskovinah si
Tisk in prelom strani: pridržujemo pravico do avtorskega honorarja. Pridržujemo si

> it KV M Grafika, Ribnica. pravico do nenapovedanega obiska tiskarskega škrata v

Naklada: 3.200 izvodov našem glasilu.

Gradivo za naslednjo številko 
oddajte do 

12. marca 2005

Članki v časopisu niso uradno 
mnenje Občine Ribnica.

Fotografija na naslovnici (Alenka Pahulje):
Krivca vseh nadlog je odnesel pust!

Si***
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Osnutek proračuna za 2005 sprejet

MAROF ALI KGZ?
To je zdaj vprašanje.
Na februarski seji se je nadaljevala razprava o Marofu, ki naj bi po 
novem predlogu ne postal mesto za galerijo in muzej, marveč
knjižnično-informacijski center s prostorom za ortneške oltarje

m
N

na obstoječi lokaciji, kot je bil začrtan že leta 
1998. Jože Lampe, Nsi, pa je izrazil bojazen, da 
kljub temu, da se bo galerija razširila, amaterski 
umetniki še vedno ne bodo imeli prostora za razs
tavljanje svojih del in je zato zastavil vprašanje, 
zakaj v projekt ni vključeno, da bi omenjeni umet
niki vsaj 2x letno lahko priredili razstavo. 
Horženova je dejala, da bo v prihodnje tudi to 
možno, sedanji prostori knjižnice pa bodo že gos
tili prve amaterske avtorje, ki v Galerijo MH ne 
morejo priti zaradi njenega drugačnega statusa in 
pomena. Anica Benčina, Nsi, je menila, da mora 
občina narediti prioritetni vrstni red investicij, ker 
za vse načrte ne bo denarja. Marko Obrstar in

Samo ena točka se je znašla na 
dnevnem redu 13. redne seje 
občinskega sveta - odlok o pro
računu za leto 2005 in lokacija 
knjižnice. Pričakovala se je nam
reč obširna razprava, še posebej 
zato, ker sta direktorica Miklove 
hiše in svetovalka za splošne 
knjižnice 3. februarja prišli svet
nikom pojasnjevat projekt Marof.

Njegova prenova v knjižnico bi občino stala vsaj 
300 mio SIT, in to je zalogaj, ki ga nihče ni bil 
pripravljen kar tako prebaviti. Se pred sejo je bilo 
slišati, da bo projekt gladko padel v vodo, saj se z 
njim predhodno ni strinjal noben odbor. Še več: 
ena oseba naj bi celo izjavila, da naj "umaknejo 
knjižnico iz predloga proračuna, pa bomo vsi zado
voljni". Toda na koncu je razprava knjižnici pustila 
prosto pot, svetniki pa čakajo, da bo občinska upra
va skupaj z Miklovo hišo pripravila primerjalni 
izračun stroškov nadaljnje razširitve knjižnice v 
prostorih KGZ Ribnica in obnove Marofa. 
Dosedanja primerjava naj bi namreč pokazala, da 
bi bilo vztrajanje na obstoječi lokaciji manj racional
na poteza in večji finančni zalogaj za občino, zato 
se je Miklova hiša domislila druge variante: da 
Marof ne postane prostor za muzej in galerijo, kot 
je bilo mišljeno še pred nekaj leti, marveč se tja pre
seli knjižnica. Dejstvo, da je bila knjižnica pravkar 
prenovljena in razširjena, naj ne bi sprožalo pomis
lekov o zgrešeni investiciji, je prepričana Vesna 
Horžen. Obnovljeni prostori namreč brez posebnih 
predelav povsem ustrezajo muzejski in galerijski 
dejavnosti, je pojasnila svetnikom. Najmanj se je bil 
z novo zamislijo pripravljen sprijazniti Jože Tanko, 
SDS. "Občina kot javna institucija je ocenila, da 
mora urediti objekt KGZ, kot se za mestno jedro 
spodobi. Presenečen sem, ker so se zadeve spre 
menile brez dogovora in odločanja. Zdaj je pre 
pozno. Horženova bi tak koncept lahko pripravila 
že pred letom 1997, ne pa, daje Občina zapravila 
80 mio SIT. Nekdo naj potem nosi strokovno, 
moralno in finančno odgovornost!" Tanko je 
prepričan, da mora občina nadgrajevati zadeve, ki 
so bile postavljene že v preteklosti, "ne pa delati 
salte." Horženova je pripomnila, da bi bilo treba tudi 
v pirmeru prvega projekta Marof obnoviti za 
potrebe galerije in muzeja, zato bi bil odkup KGZ 
gotovo dražja varianta od novega predloga.
Silva Novljan, svetovalka za splošne knjižnice pri 
Narodni in univerzitetni knjižnici, je sicer pustila obe 
možnosti odprti, ker sta po strokovni plati utemel
jeni, je pa poudarila, da bi bilo bolje rešiti problem 
s knjižnico za pet prihodnjih generacij, ne pa imeti 
isto zadevo na mizi vsakih pet let in se odločati, 
koliko metrov se bo še dokupilo. "Načelno sta obe 
opciji možni - knjižnica se lahko razširi v KGZ, a le, 
če bo ta v celoti odkupljena in obnovljena. Z 
Marofom pa bi lahko nekaj denarja celo prihranili..."

Primerjalni izračun, ki ga je dal opraviti oddelek za 
okolje in prostor, je pokazal, "da naj bi bil poseg v 
KGZ od 30 do 40 odstotkov dražji kot pa prenova 
Marofa", je dodala vodja oddelka, Tatjana Dečman 
Žagar. Za idejne projekte, ki so bili do sedaj nare
jeni za prenovo Marofa in knjižnice, je bilo 
porabljenih že skoraj 15 mio SIT, od tega jih je 
sedem že plačanih projektantu nove zamisli 
knjižnice na nekdanji grajski pristavi To je podprlo 
tudi ministrstvo za kulturo, ki 
je projektu Marof namenilo 
28 mio SIT, "za obstoječo 
razširitev knjižnice pa občina 
ni dobila niti tolarja", je dejala 
Dečmanova, čeprav bi po 
mnenju Tanka država morala 
prispevati sofinancerski delež 
v višini 40%.
Polemika med Tankom in sve
tovalko za knjižnice, dr.
Novljanovo, se je vrtela tudi 
okrog pravilnika o izvajanju 
javne službe za področje 
knjižnic, pri čemer se nista 
strinjala glede prostorskih 
normativov. Tanko je bral 
določbo, po kateri zadošča 
300 kv.m. na 10.000 prebival
cev, ribniška knjižnica pa jih 
ima sedaj že 450. Novljanova 
je spodbijala to trditev, češ da je bil ta normativ 
politično določen in da govori o razvojno zaostalih 
knjižnicah. "Ribniška pa za svoje delo potrebuje 
1000 kv.m. prostora," je dodala.
Svetniki so bili glede informacije in polemike 
okrog utemeljenosti lokacije Marofa za 
knjižnično-informacijski center razdeljeni in čaka
jo na predstavitev natančnih primerjalnih 
izračunov za omenjeni lokaciji, razen svetniki 
SDS, ki bodo glasoval za nadaljevanje projekta

Nino Leban, LDS, pa v projektu Marof vidita dol
goročno kvaliteto, ki bi omogočala povezavo 
Marofa z Gradom, MH in s centrom mesta. 
"Morda se bo lahko skozi Grad uredila neka 
pešpot do Miklove hiše, da ga ne bodo zasedali 
le uživalci drog in alkoholiki," je dodal Obrstar. 
Reakcija župana Alojza Marna na vso polemiko 
okrog novega projekta Marof in osnutka proraču
na je bila odločna in je vse navzoče naravnost pre

senetila. Župan je bil proti, da bi se nova zamisel 
in projekt ustavila nekje na sredini in ne razume, 
zakaj je nenadoma lokacija postala tako sporna. 
"Postala je problem, ker knjižnica ne bi bila več 
tam, kot je bila prvotno mišljena. Nobenega prob
lema pa ne bi bilo, če bi ostala tam kot sedaj - ne 
glede na stroške, ki bi nastali. Samo zamenjali 
smo vsebino na lokacijah, pa je vse narobe. Tega 
ne razumem."

Svetovalka za splošne knjižnice dr. Novljanova (stoji) razlaga svetnikom 
utemeljenost lokacije za knjižnico

H Abšefo



Na kratko s seje:
• Nekateri najemniki v centru 

Ideal kljub podpisanim pogod
bam ne plačujejo najemnin, zato 
bo Občina zahtevala njihovo 
izselitev. Ideal se bo tako še bolj 
praznil. Občina j e imela na min
istrstvu za obrambo sicer pogov
or, toda njen delež v objektu še 
vedno ni določen. Prav tako je še 
vedno stvar dogovora športni 
kompleks v Kasarni. Lastnik je 
ministrstvo za obrambo, enega 
dela pa tudi Jurij Rudež. Glede 
na to, da se bo vojska izselila z 
Ugarja, se bo Občina poskušala 
pogajati z obema glede odkupa 
ali oddaje kompleksa.

• Letos naj bi izšla nova knjiga v 
zbirki ribniških knjižnih del, ki 
bo govorila o duhovni in socialni 
kulturi suhorobarjev.

Goreča razprava o Marofu se je nadaljevala tudi 
izven sejne dvorane

Večji konflikt med bivšim in sedanjim županom 
pa je nastal v nadaljevanju razprave o osnutku 
proračuna, ko je Tanko razpravljal o tem, da niso 
bile narejene nobene spremembe kljub predlo
gom s prejšnje seje. "21. decembra smo ga eno
glasno zavrnili, ker je bil glavni kamen spotike 
sofinancerski delež države, pa je ta ostal v 
enakem deležu. Nič ni od novega vetra, ki ste ga 
obljubljali. Je pa res, da se približujemo letu
2006..., morda bo takrat kaj zapihalo," je dejal 
Miha Klun, SDS. Tanko je ugotovil, da so večje 
plače občinske uprave kot pa priliv sofinancer- 
skih sredstev, zato je predlagal, naj se postavka 
Prireditve, proslave, ukine in nadomesti z novo: 
Volitve. V smislu, da bo te 'stiske', v kateri se je 
znašla občina po novih volitvah, že enkrat konec. 
Marn je izjavo ožigosal za nizkotno in Tanku prvič 
javno povedal, "da očitno še ni prenesel poraza 
na volitvah."

Sejo spremljala A. Pahulje

Imamo Univerzo za III. življenjsko obdobje!

UPOKOJENCI BODO, K SREČI, 
ODŠLI PAMETNI V NEBESA
Ribnica poskrbela za svoje starejše prebivalce in jim ponuja možnost 
vse življenjskega učenja

Zakaj bi pa upokojence učili, so pred 20 leti 
spraševali ustanovitelje Univerze za III. življenjsko 
obdobje. Da bodo šli pametni v nebesa? so bili 
že malo sarkastični.
Ribniški si k sreči želijo dodatnega znanja in biti 
del razvoja, ki ga gradijo svet in dolina, a tolikšna 
udeležba je silno prijetno presenetila vse po vrsti:

Benčina, usposabljanje za duhovno rast z 
Antonom Fabjanom, delavnica za zdravo življenje 
z Alenko Henigman in novinarski krožek. Urnik 
dela je narejen, zanj pa se lahko upokojenci 
pozanimate v ribniški knjižnici. Praviloma bodo 
delavnice potekale enkrat tedensko po uro in pol. 
Vsi, ki Univerzo podpirajo, Vam kličejo:

organizatorje Ljudsko univerzo Kočevje, Miklovo 
hišo in občino ter še vse prisotne, ki so 17. febru
arja prišli na ustanovitveno srečanje Univerze za 
III. življenjsko obdobje. Dobrih 35 slušateljev se je 
zbralo v gornji predavalnici Miklove hiše, kjer bo 
od 7. marca dalje potekalo sedem srečanj za 
pokušino, jeseni pa se bo vpisovalo člane v 
Univerzo, ki ljudem v zrelejšem starost
nem obdobju lahko prinese pravo 
radostno navdušenje nad spoznavan
jem novih stvari, dojemanjem drugačnih 
spoznanj in učenja novih veščin.
Daljnega leta 1984, ko je ena izmed 
ustanoviteljic Univerze, Ana Kranjc, 
nestrpno čakala prvega slušatelja, je 
bila obremenjena z očitki novinarjev in 
drugih, češ, ali se šalijo, da bodo učili 
upokojence..."Začeli smo z enim štu
dentom, pa še ta je prišel z Zal," je prve 
korake Univerze za III. življenjsko obdob
je, ki zdaj vključuje že 22.000 študentov, 
opisovala Kranjčeva. Ribnica je ena 
izmed 36 krajev, kjer se ljudje na starost 
še izobražujejo in poskušajo obogatiti 
življenje. Pred 4 leti je Ljudska univerza 
Kočevje uspela organizirati Univerzo v Kočevju, 
lani še v Velikih Laščah, in tudi Ribnica bo imela 
določene iste mentorje ali pa svoje, domače. 
Knjižnica Miklova hiša bo vezna nit med uka željn
imi in Ljudsko univerzo. Sprejemala bo pobude o 
ustanovitvi novih krožkov in dejavnosti ter iskala 
prave mentorje. Na ustanovitveni dan so bile 
slušateljem ponujene: domoznanska delavnica z 
zbiranjem življenjskih zgodb in s pomočjo Majde 
Slabe, delavnica za proučevanje zdravilnih zelišč 
z Alojzem Vidicem, pletenje košar z Danico

dobrodošli! Spoznavali boste sebe, svoje 
zmožnosti in čez nekaj let prav gotovo ugotovili, 
da ste kraju nekaj doprinesli, je povedala 
Kranjčeva. "Če se človek odreče učenju, se 
odpove tudi življenju."
Glede na to, da upokojenci predstavljajo četrtino 
vsega slovenskega prebivalstva in sestavljajo

■

Na ustanovitvenem srečanju so že lahko izbirali dejavnosti, 
kamor se bodo vključevali.

množico pol milijona ljudi, bi bila družba, ki bi te 
ljudi hranila za štirimi stenami, bolna. Prehod v 
delovno manj pasivno obdobje lahko človeku 
pomeni nov začetek in čas za dejavnosti, ki jih 
prej zavoljo službenih obveznosti nikoli ni mogel 
postoriti. Ribniški župan Alojz Marn meni, da bo 
Univerza tu zaživela in da bo zato boljša kvaliteta 
življenja tudi za ljudi v zrelejšem obdobju življenja. 
Zaželimo ji srečno pot!

Tekst in foto Alenka Pahulje
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 yx Prvi obisk novega šolskega ministra

DEVETLETKA DELA PREGLAVICE
Minister obljubil spremembe zakona o šolstvu, toda ne bodo prišle čez 
noč

Ribniška osnovna šola je na dan, 
ko so v Športnem centru razglasili 

i športnika leta zahodno-dolenjske 
regije, gostila ministra za šolstvo 
Milana Zvera, ki je združil prijetno 
s koristnim in se najprej srečal s 
šolniki, nato pa prisostvoval še 
omenjeni prireditvi.

Dobra ura, kolikor je bilo 28. januarja odmerjeno 
za srečanje ministra 
z ravnateljem 
Francetom 
Ivancem, vodji 
aktivov in
podružnic, člani 
učiteljskega zbora 
in predsednikom 
sveta šole, je bila 
posvečena pred
vsem problematiki 
devetletke, ki ne 
dosega plemenite
ga poslanstva - da 
bi učencem priprav
ila dobro podlago 
za vstop v zapleteni 
svet sodobne 
družbe in tehnologi
je. Ribniški učitelji 
so izpostavljali, da jim nivojski pouk onemogoča 
redna srečanja z učenci, ki se jih lahko ne vidi tudi 
po 14 dni, zato je vloga razrednika težka. Na 
drugem nivoju se na primer srečujejo tudi s prev
elikimi skupinami pri določenih izbirnih pred
metih, 27 otrok, kolikor jih po navadi sedi v razre
du drugega nivojskega pouka, je prevelik zalogaj 
tudi za učitelje, ki imamo za seboj 25 let delovne 
dobe, saj je učence težko motivirati, je povedala 
ena izmed učiteljic. Minister Zver je odgovoril, da 
take zgodbe in pritožbe glede organizacije nivo
jskega pouka sliši prav na vseh šolah, kamor 
pride. Z njimi je kot starš tudi neposredno sez
nanjen preko svojih otrok, je dodal, zato toliko bolj 
zagovarja moderne metode podaje znanja, kjer bi 
bilo več uporabnega, ne pa toliko balasta in 
zahtev po kompleksnem znanju. "Otrok ne bomo 
vzgajali samo za trg dela, ampak tudi v nacional- 
no-kulturnem smislu, da bodo lahko nosilci naro
dne in kulturne identitete ter stebru kulture, ne le 
pari pridnih rok." Kritikam novega sistema šolanja 
ob bok je minister tokrat obljubil le, da se bo kaj 
kmalu spremenil eksterni način preverjanja znan
ja in rezultati ne bodo več predstavljali polovico 
zaključne ocene ter ne imeli več tolikšnega vpliva 
pri vpisu na srednje šole. Po njegovem prepričan
ju je nujno spremeniti tudi zakon o šolstvu, a ker 
gre za dolgotrajen proces, bo treba še pred 
naslednjim šolskim letom vsaj omiliti določena 
pravila.
Pri oblikovanju šolske politike v Sloveniji inten
zivno sodeluje tudi poslanec Jože Tanko, ki je min
istra tudi pripeljal na njegov prvi ribniški obisk. 
Trenutno se ministrstvo še precej ukvarja samo s 
seboj, ker je menda naletelo na veliko finančno

luknjo kot zapuščino pretekle vlade. Plače šol
nikov ne bodo v nevarnosti, je dejal Zver, "bodo 
pa težave nastopile pri investicijah." Novih prak
tično ne bo, zato tudi "nova" ribniška šola, ki je 
stara že 36 let, bržkone ne bo kaj hitro dobila več
namenskega prostora, kabinetov za naravoslovje, 
učilnice za pouk likovne vzgoje in računalništva, 
kar bi bilo nujno, je poudaril ravnatelj Ivanec. 80 
let stara meščanska šola pa potrebuje temeljito 
obnovo, vendar sedaj še ni jasno, kdaj se bo ta 
začela.

obveznimi in izbirnimi obveznostmi 
kažejo na zelo viden način: otroci 
postajajo razdražljivi, vse pogosteje 
bolni in iščejo neprave vire sprostitve. 
Na srečanju z ministrom seje k besedi 
priglasila šolska psihologinja Nena 
Weithauser Plesničar in opozorila, da 
storilnostne zahteve v osnovni šoli 
celo prekašajo tiste, ki so potrebne v 
gimnaziji, po drugi strani pa sred
nješolski učitelji ugotavljajo, da 
osnovnošolci prihajajo tja z vse 
slabšim znanjem. Nekaj se v državi 
ponovno dela hudo narobe, nedode
lane zamisli pa se preizkuša na najbolj 
ranljivih - otrocih. Generacije, ki so šle 
skozi kratkotrajno živeto 
samoupravno izobraževanje, sami 
sebe imenujejo poskusni zajčki in teh 
kot da država ne neha vleči za uhlje iz 
klobuka reformističnih idej...
O obremenjenosti otrok, ki so začeli z 
devetletko, je spregovorila univ. 
dipl.psih. Nena Weithauser Plesničar.

Kaj je tisto, kar otroke najbolj bremeni -
številčnost predmetov ali nedorečenost
novega šolskega sistema?

Ključni problem je številčnost predmetov: v 8. r. 
devetletke imajo otroci 16 ali 17 ocenjenih pred
metov in so zato krepko preobremenjeni. Po pri
tiskih je ministrstvo popustilo in letos uvedlo 
možnost tudi izbire dveh predmetov in ne več 
samo treh, toda vsi so obvezni in ocenjeni. Za 
primerjavo naj povem, da imajo v 8. r. osemletke 
le 8 ocenjenih predmetov, v 3.1. gimnazije pa le
11...Otroci so dnevno in tedensko nenehno pod 
stresom preverjanja znanja, kar ni primerljivo niti z 
zahtevnimi srednjimi šolami. Prostega časa imajo 
zato zelo malo, pa še tega koristijo za razne 
obšolske dejavnosti.

Kako pa se ta preobremenjenost kaže v

Družba, ki želi biti oborožena z 
znanjem?

O!
. krog šolskega sistema se v 
1 Sloveniji venomer vrstijo kake 
'kolobocije, ker se izkažejo novo 

vpeljane zadeve kot take, ki so bile 
premalo premišljene in narejene zgojj 
zato, daje nekdo naredil projektno 
nalogo, daje upravičil svojo delovno 
obvezo. Za devetletko spet vsi odki
mavajo z glavo - govori se, daje preveč 
balasta, cel kup neživljenjskih učnih 
zadev, ki prehitevajo zrelostne sposob
nosti otrok, preštevilčni učni pred
meti, zavoljo česa so otroci preobre
menjeni in od vsega si še najmanj 
naberejo znarga, ki bi jih plemenitilo 
kot osebnosti in jih odgovorne postavi
lo na prag sodobnega sveta.
Devetletka še dobro zaživela ni, pa 
ministrstvo že napoveduje spremem
be, saj jih narekujejo nezadovoljni 
učitelji, ki imajo preveč delovnih nalog 
in ogromno administrativnega dela, 
starši, ki se morajo znajti v njim 
tujem sistemu, otroci pa tako ali dru
gače nimajo vpliva na politično 
odločanje. Zato pa obremenjenost nad 
prenasičeno snovjo in pretiranimi

otrokovi osebnosti? Opažate spremembe v 
primerjavi s prejšnjimi leti?

Ustvarjajo se napetosti, ki se kažejo v neuprav
ičenem izostajanju od pouka in tudi vse pogoste
jših boleznih. Povečala se je preračunljivost 
vedenja, ko se otroci javljajo takrat, ko so se snov 
naučili na pamet in bodo lahko dobili dobro 
oceno, ni pa več neke notranje motivacije v smis
lu pridobivanja znanja, češ: rad bi vedel in znal. 
Nabiranje znanja je stalno pod pritiskom ocenje
vanja. Znanje ni več vrednota.

Pojavila pa se je še dodatna težava: otroci se 
učijo znanja, ki ne ustreza njihovi zrelosti in 
tako pogosto prevladuje kampanjsko učenje 
in učenje na pamet, saj marsičesa naučene
ga ne zmorejo razumeti na način, kot jim je 
podan.

Učijo se oddaljene teme, ki niso blizu njihovemu 
načinu razmišljanja. 12-letni otrok se uči preko 
abstraktnih pojmov, ki jih ne razume. Učijo se 
prave znanosti, a ena ura na teden za posamezen 
predmet ne zadošča za sprejemanje tega znanja. 
Učiti bi se morali tudi doma, a so okupirani še z 
drugimi obveznostmi, starši pa jim zavoljo svojih 
zadolžitev tudi ne morejo vedno stati ob strani. 

Nekdaj ste šolski psihologi veljali za strah in 
trepet, saj je prihod k Vam vedno pomenil, da

Isšaro



bo moral otrok slišati kakšno besedo na svoj 
račun. Dandanes pa ste ena izmed bolj 
želenih oseb, ker znate prisluhniti...Se 
pogosto odpirajo Vaša vrata?

Vse pogosteje...Današnja družba očitno kaže, da 
so otroci v spletu zapletenih medosebnih 
odnosov in napetosti v družinah najšibkejši člen. 
Težko mi je, ko vidim in slišim, kaj vse morajo ljud
je danes prestajati. Otroci so pogosto v stiski in 
vidne so psihosomatske posledice: otrok 
postane težko vodljiv in redni so hudi upori; izogi
ba se odgovornostim, ker ni kos situacijam; izogi
ba se pouka, ocenjevanja in tudi zboli. Vprašanje 
je tudi, koliko zaupnikov ima otrok...Poišče 
takšne, ki so neustrezni in se z njimi sprošča na 
neprimeren način, preko alkohola, drog in cigaret.

Toda, ali je za vse slabosti kriv le šolski sis
tem, ali družba, v kateri smo se znašli?

Vse po malem.„Danes vsi pritiskamo in zahteva
mo uspehe v šoli, zato se mnogi starši poteguje
jo pri učiteljih za otrokove ocene. A to je napačen 
pristop. Preveč se od otrok zahteva tudi v abstrak
tnem smislu, premalo pa praktično uporabnih 
stvari. Straši želijo marsikaj storiti namesto otrok, 
da bi jim olajšali življenje, toda s tem otrok izgubl
ja zaupanje vase, ker meni, daje preveč šibek, da 
bi sam naredil kako stvar. Otroke pretirano zavi
jamo v vato, da bi jih obvarovali tegob sodobnega 
sveta. Starši velikokrat ne znamo sprejeti šibkosti, 
a moramo včasih popustiti pri zahtevah po večji 
šolski storilnosti. Naj otrok postopoma prihaja do 
znanja, če uvidimo, da ima težave. Zavedati se 
moramo, da sta pomembna tudi njegov oseb
nostni razvoj in zdravje, ne le dobre ocene.

In če doma vendarle ne uspejo doseči 
napredka pri učenju, lahko po novem 
zaprosijo za pomoč - da jim bo šolski korak 
lažji?

Starši imajo za svojega otroka pravico zaprositi 
za 5-urno pomoč na teden, ki poteka v skupini ali 
pa individualno, za vsakega otroka posebej. To je 
novost, za otroke s posebnimi potrebami, sem pa 
sodijo tudi nadarjeni otroci, otroci,ki imajo težave 
s kontroliranjem svojega vedenja, telesno ovirani 
ali taki, ki zaradi bolezni dlje časa niso mogli sledi
ti pouku.„taki, ki imajo znižano sposobnost kon
centracije, bralne ali kake druge učne težave. 
Starši te novosti še vedno niso povsem sprejeli, 
ker se bojijo, da z vključitvijo otroka pošiljajo v 
neko posebno šolo, a to ni res. Le olajšajo učen
je otroku in delo sebi, zadovoljstvo pa je na obeh 
straneh večje.

Ministrov obisk spremljala A. Pahulje

Rešeto

Z županom Alojzem Marnom o

KONFLIKT S POSLANCEM

Na zadnji seji je prišlo do konflikta med Jožetom 
Tankom in Vami, ko ste tudi prvič javno izjavili, “da 
poslanec Tanko še zdaj ni prebolel poraza na 
volitvah.” Tankovo izjavo, da naj se denar, namen
jen za prireditve, raje da za volitve, je večina pris
otnih razumela, da naj se z volitvami nastavi nov 
človek na mesto župana. Ste jo tako sprejeli tudi 
Vi in kako jo komentirate?
“Izjavo gospoda Jožeta Tanka sem sprejel 
natanko tako, kot ste navedli. Razlagam jo lahko 
tako, kot sem jo na seji OS: da gospod Tanko še 
do danes ni prebolel poraza na županskih volit
vah v letu 2002.”

Še vedno je prisoten isti očitek, da je občina 
pripravila premalo projektov in zato izgubila okrog 
100 mio SIT sofinancerskih sredstev. Ali je obči
na res zamujala s prijavami na razpise oz. se 
nanje sploh ni prijavljala?
“V finančni situaciji, v kakršni je bila občina zara
di investicije Športni center Ribnica v letu 2004, 
je zmanjkalo denarja še za marsikaj drugega in ne 
le za projekte. Potrebno pa je vedeti, da je bila 
povprečna višina sofinanciranja države v pretek
lih letih do 30 % in da bi za 100 mio sofinancer
skih sredstev občina morala zagotoviti več kot 
200 mio sit, kar znaša velik del sredstev, ki so v 
proračunu letno na razpolago za investicije."

Vseskozi prihaja do navzkrižja med podatki, ki jih 
ima bivši župan, in podatki o zatečenem stanju. 
Tudi na zadnji seji ste opozorili, da občina sploh 
ni dobila obljubljenih sofinancerskih sredstev za 
knjižnico, ampak le za projekt Marof...Zakaj po 
Vašem mnenju prihaja do tako raznolikih 
podatkov in kje se je zalomilo, da sredstev ni? 
“Logično je, da prihaja do navzkrižja podatkov, saj 
je od mojega nastopa mandata preteklo že več 
kot dve leti. V tem času so se razmere spreme
nile, podatki so se ažurirali, narejene so bile nove 
analize stanja in tudi odločitve o nekaterih zade
vah so drugačne, kot so bile v času županovanja 
gospoda Jožeta Tanka.”

PRI MINISTRU GLEDE DOMA ZA 
OSTARELE

Bili ste na pogovoru na ministrstvu za delo glede 
doma za ostarele. Kakšni so bili namen tokratne
ga obiska, konkretni dogovori, in ali je država 
sploh že poslala strokovnjake za oceno

dejanskega stanja, kakor je obljubila?
“17. februarja smo opravili razgovor z ministrom 
Janezom Drobničem in njegovim sodelvcem, 
Davorjem Dominkušem, v katerem smo ponovno 
izpostavili zelo perečo problematiko domskega 
varstva starejših na območju Upravne enote 
Ribnica. Podporo zastavljeni investiciji sta s svojo 
prisotnostjo na razgovoru podala tudi župana 
sosednjih občin, Janez Novak in Andrej Pogorelc. 
Dogovorili smo se, da bo minister čimprej imeno
val komisijo, ki bo ponovno pregledala vse lokaci
je in predlagano dokumentacijo, po potrebi pa 
preverila mikrolokacije na terenu. Na podlagi 
zbranih informacij in zaključkov komisije bo 
oblikovan dokončni predlog prioritetnih investicij, 

ki bodo vključene v predlog 
besedila strategije varstva 
starejših do leta 2010, ki jo bo 
Vlada RS sprejela še letos.”

ZLATI ORTNESKI 
OLTARJI BODO V RIB
NICI

Po pogovoru s strokovnjaki iz 
zavoda za kulturno dediščino je 
jasna usoda ortneških oltarjev - 
ostali naj bi v Ribnici.
“Do nadaljnjega se bo občina, 
tako kot je zapisano v mnenju 

Zavoda za kulturno dediščino, zavzemala, da zlati 
oltarji kot edinstvena kulturna dediščina ostanejo 
v Ribnici. Na seji Občinskega sveta pa je bilo 
predstavljeno, da bodo razstavljeni v prizidku kul- 
turno-informacijskega centra na Marofu.”

POVEZOVALNA CESTA DO ŠPARA

Do novega trgovskega centra Spar ne vodi niti 
pešpot s Knafljevega trga, kjer je potencialno 
veliko število kupcev. Ali bo v kratkem urejena? 
“Za zdaj povezovalne pešpoti do trgovskega cen
tra Spar ni v načrtu. Zavedamo pa se, da jo bo 
potrebno realizirati.”

Pripravila A. Pahulje

Naslednja številka 

Rešeta izide 

25. marca. 

Gradivo oddajte do 

12. marca.
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Iz Glasbene šole v februarju

TEKMOVALI 
SMO IN

Ribniški kulturni praznik

POGLOBILI SMO SE U PREŠERNOVO 
POEZIJO
...le poslušalcev je bilo bolj malo...

Mladi glasbeniki v Sevnici

8. regijsko tekmovanje mladih glasbenikov 
Slovenije je potekalo za dolenjsko regijo 15. in 
16. februarja v Sevnici. Mladi slovenski glasbeni
ki so letos tekmovali v naslednjih disciplinah: har
monika, trobila, klavirski duo, kitarski duo ter 
komorne skupine z godali in klavirjem.

“Zlati" trio

Iz glasbene šole Ribnica smo imeli tekmovalce v 
treh disciplinah: pri harmoniki, trobilih in v 
komorni skupini. Dosegli smo odlične rezultate in 
slišali lepe pohvale žirij.
Najvišje se je uvrstil klavirski trio, 1. kategorija, v 
sestavi:

Eva Zakrajšek - klavir,
Nastja Bojc-violina,
Zrinka Vlašič - violončelo.

Na rogu je bila zlata Irena Nadler

Prejel je zlato priznanje s 96,33 točkami in se 
uvrstil na državno tekmovanje. Njegov mentor je 
Ivo Vlašič.
Prav tako se je uvrstila na državno tekmovanje z 
zlatim priznanjem in 92 točkami Irena Nadler - 
altovski krilni rog, l.b kategorija. Pri klavirju jo je 
spremljal Aleksander Oražem. Njen mentor je

Osnovna, podružnične ter 
glasbena šola in krajevne 
skupnosti... vsi so letos želeli 
posebej obeležiti kulturni 
praznik, osrednja prireditev 
pa je bila vendarle ponovno v 
dvorani Ideal. Le polurna, 
toda potešila je osnovno 
hrepenenje po kulturnem 
udejstvovanju, saj je bil njen 
namen poglobiti se v 
Prešernovo poezijo.
V kulturni program sta bili 
nanizani peta pesem okteta 
Gallus in brana Prešernova 
poezija v izvedbi Aleša 
Lampeta in Lidije Lovšin.

Kulturi ne smemo posvečati 
pozornost le ob prazniku. Prijazen 
nasmeh, pozdrav, prijateljska kret
nja, sodijo v omiko vsakega člove
ka.
(Op. ured.: Iz govora župana)

Občina in JSKD 01 Ribnica sta želela ljudi opom
niti na bogastvo, ki ga vsebuje naša kulturna 
dediščina, v dvorano pa že leta ne uspeta privabiti 
ne občinskih svetnikov, ne šolnikov, ne drugih

soustvarjalcev kulture v občini. Prešteli smo jih na 
prste dveh rok.
Kako drugačna podoba od tiste, na katero je v 
svojem slavnostnem govoru upal župan Alojz 
Marn. Odnos do lastne kulture je precej intenziv
en; materni jezik smo uspeli ohraniti v vseh 
zgodovinskih preizkušnjah, kulturo pa negujejo 
institucije, ki so razvite v skoraj vsakem kraju, je 
dejal. "Pozabljamo pa na ljudske ustvarjalce, 
povezane s šegami in navadami."

Tekst in foto A. Pahulje

PARLAMENT GOSTIL RIBNICO IN NJENO 
KULTURO

V počastitev slovenskega kulturnega 
praznika je imela Ribnica 9. februarja 
svoj predstavitveni dan, ko je v parla
mentu poslancem in ostalim javnim 
funkcionarjem pokazala del svoje 
bogate pevske kulture. Nonet Vitra in 
Komorni zbor p. Stanislav Škrabec sta 
odpela slovenske ljudske pesmi in nji
hove priredbe ter v prijetno razpo
loženje spravila vse, ki so se odzvali 
povabilu parlamentarnega odbora za 
kulturo, šolstvo in šport, ki ga vodi 
Jože Tanko. Ta je v svojem govoru 
tudi orisal zgodovinsko pomembno 
vlogo Ribnice pri ohranjanju narodne 
in kulturne identitete in tako, med 
drugim, z bogato in mnogim manj 
poznano preteklostjo seznanil tudi 
predsednika DZ Franca Cukjatija.

AP
Foto Marko Burger

Kulturni program so spremljali najvišji predstavni
ki države, tudi predsednik DZ
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POLJANE PRAZNOVALE KULTURNI 
PRAZNIK

V bivši 
osnovni šoli 
Velike Poljane 
je bilo 6. feb
ruarja živah
no in prešer
no. Ta dan je 
namreč 
Turistično 
društvo 
Grmada že 
četrto leto 
zapored 
pripravilo 
proslavo v 
počastitev 
slovenskega 
kulturnega 
praznika.

Dvorana bivše osnovne šole se vsakokrat, ko se v njej odvija prireditev, napolni 
do zadnjega kotička. Zato je toliko bolj razumljivo, da si Poljanci želijo njene 
obnove.

Programje bil pester, saj so bili nastopajoči iz več 
starostnih skupin. O pesniku, njegovem življenju 
in delu je spregovorila Marija Oblak. Sodelovali 
so učenci Osnovne šole Sušje pod vodstvom 
učiteljiomentoric. Peli, igrali na instrumente in 
deklamirali. Bili so zares imenitni. Posebej pa sta 
bila z deklamacijo pesmi Nuna in kanarček 
prepričljiva tudi krajana Velikih Poljan Renata in 
Andrej. Da kljub slovesnosti praznika vse le ne bi 
bilo tako resno, so za konec nastopili tudi imenit
ni tamburaši iz Sodražice, ki jih prisotni niso in 
niso hoteli pustiti z odra. Z bučnim aplavzom so iz 
njihovih strun znova in znova izvabljali najrazlične
jše tudi zimzelene melodije.

Kultura preprosto obstaja kot 
celovita, nedeljiva in zaradi nje je 
človek to, kar je, kulturno bitje, ki 
zmore sočloveku z nasmehom, 
stiskom roke, pozdravom, drobno 
pozornostjo obogatiti trenutek 
življenja. Zaradi takih trenutkov j e 
kakšna naša ura drugačna, znos
nejša od drugih, kak dan drugačen, 
kot so drugi dnevi. Žal pa je v 
vsakem od nas tudi drugi pol, tisti 
temnejši, ki nas razumsko ali pa 
podzavestno prisili v to, da drugim 
povzročamo bolečino, trpljenje in 
krivico. Dobro vemo, da se tega ne 
bomo nikoli docela odkrižali, je pa 
vredno vsaj poskusiti poiskati v 
sebi tisti svetilnik, ki nikoli ne 
ugasne in nas v zmedi in nego
tovosti vsakdana vedno opozarja, 
naj udejanjamo tisto svojo drugo, 
boljšo stran. Šepeta nam, naj tisti 
neskončni prostor med upom in 
strahom ne le premagamo v sebi, 
ampak naj ga pomagamo 
obvladovati tudi drugim. (Op. 
ured.: Iz govora Marije Oblak ob 
kulturnem prazniku)

Tudi po končani proslavi, ki jo je imenitno pove
zovala Tatjana Prijatelj, so prisotni kar nekaj časa 
ostali v šoli ob prijetnem klepetu in prigrizku. 
Nabito polna učilnica poljanske šole je dokaz, da 
se ljudje zanimajo za kulturo, da imajo radi, da se 
kaj dogaja, treba jim je le ponuditi. Enakih misli je 
bil v svojem nagovoru tudi Alojz Novak, predsed
nik KS Velike Poljane. Proslave pa so se udeležili 
tudi poslanec v DZ Jože Tanko, domači župnik 
Anton Masnik, ravnatelj ribniške osnovne šole 
France Ivanec in seveda velika večina vaščanov 
ter obiskovalcev iz širše okolice.
Zasluge za to, da je vse tako imenitno izzvenelo, 
gredo gotovo Mari Okorn, predsednici TD 
Grmada, ki je zmogla vse res lepo pripraviti in tudi 
izpeljati.

Marija Oblak
Foto Jože Okorn

Sašo Balovski.
Lepo srebrno priznanje s 87 točkami je prejela 
tudi Janja Tanko - harmonika, l.b kategorija.
V tej kategoriji zlatega priznanja ni bilo podel
jenega, najvišje srebrno priznanje pa je dosegla 
naša Janja. Njena mentorica je Slavica 
Marinkovič.
Nadvse zadovoljni in ponosni na naše učence in 
mentorje smo se vrnili z regijskega tekmovanja. 
Vsi imenovani si zaslužijo iskrene čestitke!
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Praznovali kulturni in pustni dan S

Mesec februar je bil napolnjen tudi s številnimi 
nastopi. Poleg internih nastopov na šoli se je tudi 
šolski pihalni orkester z Matjažem Jevšnikarjem 
lepo predstavil na otvoritvi nove trgovine Spar v 
Ribnici. Letos sta si podala roki kulturni in pustni 
dan. Ker smo želeli obema posvetiti pozornost, 
smo prvega proslavili s koncertom naših učencev 
v četrtek, 3. februarja, v Velikih Laščah, in v petek, 
4. februarja, v Ribnici. Na njem so se izvajale

Ptiči na strniščenm polju oblikovali pustni kon
cert

predvsem skladbe slovenskih skladateljev in 
slovenske ljudske, vmes pa smo slišali slovensko 
poezijo. Učenci so nastopili tudi v Sodražici. 
Pustnemu dnevu smo namenili koncert v maskah 
v ponedeljek, 7. februarja. Zaradi velikega števila 
nastopajočih mask smo izvedli dva koncerta. 
Prvega sta povezovali čarovnici, drugega pa so 
priredili ptiči na strniščnem polju, da bi razveselili 
osamljeno ptičje strašilo. Oba koncerta sta bila 
lepo obiskana.

Tekst in foto Bernarda Kogovšek, ravnateljica
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SPET POZAB V STANOVANJSKEM 
BLOKO

V zgornji predavalnici župnišča je bil, namesto 
gosta meseca, 10. februarja pripravljen kulturni 
program v počastitev slovenskega kulturnega 
praznika. Osrednje predavanje je imel ribniški 
župnik g. Anton Berčan, s pesmijo pa je sodelo
val Župnijski pevski zbor Ribnica.

V svojem predavanju, ki ga je g. župnik naslovil z 
Ars Perennis ali Večnostna umetnost, se je 
dotaknil tako čudeža življenja in filozofije v poveza
vi z umetnostjo, ki obe pomenita udeležbo 
stvariteljskih idej v stvareh, bodisi da so že 
utelešene v njih bodisi da to človek šele ustvarja. 
"Umetnost je človeku darovana, da mu odpira pot 
k spoznanju novega daru, vere. Vera in lepota sta 
stvarnosti, ki vsaka na njima lasten in izviren način 
izražata človekovo presežnost. Zato ni čudno, da 
sta našli skupni jezik, s katerim človeka nagovar
jata - njegove čute in duhovne sposobnosti, da ob 
stiku z njima zazvenijo čustva v doslej neznanih 
akordih," je med drugim dejal g. župnik. Lepota, je 
nadaljeval v predavanju, odseva neskončno 
Stvarnikovo lepoto. Umetnost, tudi le naravna, 
človeka dviga, a, je citiral Izidorja Cankarja, je 
umetnost tudi le tedaj res umetnost in ne le 
prazen videz, kadar ima svetu kaj važnega, korist
nega in potrebnega povedati, seveda s sredstvi 
lepote, ki se je umetniku razodela na nov način. 
"Človekovo delo je hvalnica večni lepoti, Bogu, 
Stvarniku in Umetniku, pa tudi človeku, ki je 
zmožen takih stvariteljskih dejanj...."

Zdenka Mihelič

Prireditve

JSKD 01 Ribnica in KUD Menišija iz Begunj pri 
Cerknici vabita na ogled komedije Gugalnik: v 
petek, 4. marca ob 19. uri, v dvorani Ideal.

JSKD Ol Ribnica vabi na ogled območne 
revije otroških gledaliških skupin v center 
Ideal: v sredo 16. marca. Ura bo sporoče
na naknadno.

Dramska skupina KUD-a Sv. Gregor letos vneto 
pripravlja veseloigro v treh dejanjih: TRIJE 
VAŠKI SVETNIKI.
Vsi, ki ste željni smeha in dobrega razpoloženja, 
si boste lahko predstavo ogledali v marcu in 
aprilu v centru IDEAL, v dvorani OŠ Dolenja 
vas, v dvorani OŠ Sodražica in, premierno, v 
domačem kraju, v kulturnem domu Sv. Gregor. 
O terminih vas bomo obvestili preko radija.

Peter Adamič, KUD Sv. Gregor

S Centra za obveščanje smo dobili 
obupan poziv za hitro intervenci
jo v stanovanjskem bloku na 
Knafljevem trgu v Ribnici, da gori 
stanovanje in je možno, da so 
notri tudi ljudje.

V najkrajšem možnem času smo se z dvema 
voziloma odpravili na mesto požara. Ostali gasilci 
so se pripeljali še z dvema voziloma. Povedati 
moram, da so bile vozne razmere zaradi snega na 
cesti zelo neugodne.
Ob prihodu sta se dva gasilca z eno cevjo in 
opremljena z dihalnima aparatoma podala v

notranjost po stopnišču, ki je bilo skoraj do tal 
zadimljeno. Drugi so medtem postavili tridelno 
lestev na balkon stanovanja v drugem nadstropju.

Po njej sta druga dva gasilca z dihalnim aparatom 
in drugo cevjo začela z vstopom preko balkona v 
notranjost. Tretja skupina pa je pričela s tal ohla- 
jevati okno, skozi katerega so plameni ogrožali 
naslednje višje nadstropje. Šlo je samo za nekaj 
minut, ko bi lahko v višjem nadstropju zaradi 
visoke vročine, ki se je razvila v goreči sobi, poči
lo steklo in bi plameni zajeli naslednje stanovan
je. Tako smo na srečo vseh, stanovalcev in gasil

cev, plamene ukrotili na tistem mestu, kjer se je 
požar začel.
Ocena razmer:
1. Zaradi gostega dima sta gasilca na stopnišču 

zgrešila stanovanje in pomotoma vdrla vrata 
višje od gorečega stanovanja. Tu bi zelo prav 
prišla toplotna kamera, s katero se da ugotovi
ti mesto požara. Še posebno pa se obnese pri 
iskanju nezavestnih in ujetih v gorečem 
stanovanju. Tako gasilec še pred gašenjem 
lahko pregleda vse prostore in ugotovi, če je 
potrebno še koga rešiti iz gorečega in zadiml
jenega prostora. Z vdorom v stanovanje smo 
povzročili tudi posredno škodo, saj je dim še 
bolj vdiral v stanovanje, kot bi pri zaprtih vratih.

Za take namene ima gasil
sko društvo Ribnica 
zavarovano odgovornost. 
Tako se lahko povrne 
povzročena škoda zaradi 
napačne odločitve pri 
gašenju ali reševanju.
2. Zaradi nepoznavanja 
razmer v stanovanju in 
gostega dima se je en 
gasilec prvič porezal ob 
šipo, ki se mu je zapičila v 
nogo, in je moral po akciji v 
zdravstveni dom, kjer so 
mu rano zašili, drugič pa še 
tako nesrečno padel preko 
foteljev, ki so bili 
nameščeni pri balkonskih 
vratih, da si je poškodoval 
ramo.

3. Otežkočeni so bili dostopi zaradi parkiranih 
vozil. Vsak od stanovalcev bi svoj avto imel 

najraje parkiran, 
če že v svojem 
stanovanju ne, pa 
vsaj tik pred 
vhodom. Zato so 
lastniki med 
samim gašenjem 
umikali svoja vozi
la preko cevi z 
vodo in ostalo 
opremo, ki ostane 
na tleh, ko gredo 
gasilci gasit v 
notranjost.
4.Na splošno 
ocenjujem, da je 
bila akcija uspeš
na. Kljub času, ob 
katerem je požar 
nastal, se je zbralo 
dvanajst gasilcev. 
Delo je potekalo 
usklajeno, saj 

vsak gasilec ve, kaj je njegovo delo. To se 
dosega z rednimi gasilskimi vajami in akcijami, 
ki smo jih v letu 2004 imeli šestnajst, letos pa 
do sredine februarja že štiri.

Za PGD Ribnica Matjaž Virant 
Foto Milan Glavonjič
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OGENJ SPET 
UNIČEVAL...

Ribnico je že drugič v dveh letih vznemiril požar v 
stanovanjskem bloku: enkrat na Prijateljevem 
trgu, januarja letos pa še v drugem stanovan
jskem naselju na Knafljevem trgu. Kljub temu, da 
se je Center za socialno delo odločil za široko 
akcijo pomoči preko medijev, se do sredine feb
ruarja ni nabralo skoraj nič denarja. Ob tej 
priložnosti so se ponovno pojavili očitki, da se 
ribniška občina obnaša pretirano socialno in da 
bi morala k reševanju socialne problematike 
pristopiti bolj selektivno in kritično.

Obakrat je šlo tudi za neprofitni stanovanji v lasti 
občine. Poleg stiske neposrednih oškodovancev 
v pogorjenih stanovanjih, se poraja vprašanje, 
zakaj občina nima odškodninskega fonda za take 
primere. Stanovanja ima seveda zavarovana, ni 
pa nujno, da jih imajo tudi lastniki stanovanj v 
blokih, kjer so občinska neprofitna stanovanja, 
saj sta ponavadi poškodovana tudi dolnje in gorn
je stanovanje. Vse bolj glasni so tudi tisti, ki 
poudarjajo, da bo morala občina status svojih 
neprofitnih stanovanj dolgoročno urediti na dru
gačen način, tudi z izbiro bolj smotrne lokacije, ki 
bi omogočala kvaliteto bivanja vsem prebivalcem, 
ne samo socialno šibkim.

Vprašanja smo naslovili tudi na župana Alojza 
Marna.

Stanovanje na Knafljevem trgu je že drugo v 
dveh letih, ki je pogorelo in je last občine. Ali 
je občina namenila odškodnino tudi za 
delno uničena stanovanja tistih, ki bivajo nad 
ali pod pogorjenimi stanovanji?

“Občina daje v najem neprofitna stanovanja in 
pričakuje, da bodo najemniki to stanovanje 
uporabljali kot dober gospodar. Če temu ni tako 
in prihaja do požarov in posledično do škode na 
sosednjih stanovanjih, menim, da je povračilo 
škode stvar zavarovalnice, kar pomeni, da občina 
ni dolžna poravnavati škode na sosednjih 
stanovanjih, saj občina ni odgovorna za nastali 
požar. Objekt je zavarovan pri eni od domačih 
zavarovalnic.”

Pred leti so bila živa razmišljanja o tem, da 
naj bi se najemnike neprofitnih stanovanj 
namestilo v nek primeren objekt, ne pa da 
so razpršena po blokovskih naseljih in tako 
pogojujejo kvaliteto življenja v njih. Se Vam 
zdi tak predlog smiseln?

“Občina je o tem sicer razmišljala, žal pa sama 
nima takih objektov, v katere bi lahko najemnike 
neprofitnih stanovanj preselila."

Ali je bila podana vloga za nadomestno 
stanovanje in če ne, do kdaj bo pogorjeno 
stanovanje obnovljeno?

“Za nadomestno stanovanje na Knafljevem trgu 
ni bila podana nobena vloga. Stanovanje bo po 
zagotovilu upravljavca obnovljeno do konca feb
ruarja."

Pripravila A. Pahulje

SPAR POVZROČIL 
NAKUPOVALNO MRZLICO
Na ribniškem trgu se je s prihodom Špara med trgovci vzpostavila ostra 
konkurenca

Nova pridobitev, ki se je pojavila na obrobju mest
nega naselja, je sprožila neverjetno zanimanje 
med Ribničani. 10. februarja dopoldne, ko naj bi 
večina ljudi opravljala delovne obveznosti, se je 
pred vrati novega hipermarketa zbrala naravnost 
neverjetna množica radovednežev, ki se je po 
kratkih pozdravnih nagovorih generalnega direk
torja Spar Slovenija Igorja 
Merviča in ribniškega 
župana vsula med bogato 
založene police.
Najprej se je med njimi z 
županom sprehodila vodil
na Sparova ekipa, ki je 
občini tradicionalno za 
dobrodošlico namenila 
milijon tolarjev. Ta ga je 
podarila skupini za oseb
nostno rast pri Centru za 
socialno delo in 
varovancem Varstveno- 
delovnega centra za leto
vanje.
Enota, ki stoji ob obvozni 
cesti v Mali Hrovači, je že 
45. Sparova trgovina v veri
gi prodajaln Spar in mega- 
marketov Interspar v 
Sloveniji in se razprostira

Lokacija ob obvozni cesti, ki naj bi v roku dveh ali 
treh let postala glavna prometnica okrog Ribnice, 
je že sama po sebi zadetek, ker se bodo lahko na 
njej domači kupci, tranzitni gostje in vozači spo
toma ustavljali, zagotovljenih pa jim je tudi 100 
parkirnih mest. Ribnica pa je v hipu dobila drugo 
prostorsko podobo. Trg je bil docela izpraznjen,

Dar v vrednosti 1 mio SIT sta prejela župan in ditektorica Centra za 
socialno delo, ki ga bo razdelilo skupini za osebnostno rast in 
varovancem VDC.

Vodstvo SPAR-a; drugi z leve generalni direktor Igor Mervič

na 1.470 kv.m. površine. V treh mesecih jo je 
uspelo zgraditi podjetje Givo d.o.o. iz Ljubljane, 
investicija pa je Spar stala 560 mio SIT. V centru 
bo zaposlenih 25 ljudi, poleg trgovine pa bo še 
šest poslovnih prostorov. Delo so dobili prebival
ci iz domačega področja, saj je uveljavljeno trgov
sko ime povzročilo veliko zanimanja takoj, ko seje 
razvedelo, da bo Spar gradil na Ribniškem. 
Tolikšna nakupovalna mrzlica, kot se je sprožila v 
prvih dneh odprtja, pa je vendarle večino pre
senetila. Gotovo tudi drugega dosedanjega 
velikana in trgovskega monopolista Mercator, saj 
je bilo težko verjeti očem, ki so se tiste dni spre
hajale po kupcih, ki jih je bilo na trenutke moč 
prešteti na prste ene roke.

kar po eni strani vzbuja 
nelagodje, po drugi pa 
dopušča možnost trškim 
storitvenim delavcem 
možnost, da vanj pripeljejo 
drugo in svežo vsebino. 
Da bi, recimo, trg postal 
vsaj v manjšem delu spre
hajališče in prostor za 
pomenkovanje, ki bi ga 
lahko gostinci v primeru 
zaprtja dela trga v toplejših 
mesecih preselili na svetlo. 
Nova trgovina, lično ureje
na, ki nič kaj ne spominja 
na skladišče hrane, kot 
nekatere druge velike 
trgovine, se je postavila ob 
bok Knafljevemu trgu, ki je 
drugo blokovsko naselje in 

hrani maso potencialnih kupcev. Ti bodo za zdaj 
očitno morali gaziti po travniku, ki jih loči do 
Špara, saj nihče ni naredil povezovalne poti. 
Krožno križišče, ki je bilo prvotno mišljeno, je 
padlo v vodo, ker bi preveč prometno obremenilo 
omenjeno naselje, vmesne variante pa se ni 
domislil nihče, tako da bodo morali stanovalci 
"hoditi okrog riti v aržet", kot se po domače pravi.

Odprtje spremljala in fotografirala A. Pahulje
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i« I/ življenju le delo in skrb si poznal, 

sedaj si od vsega truda zaspal, 
odšel si tja, kjer ni bolečin, 
a nate ostal bo večen spomin.

Zaprle so se tvoje ljubeče oči, 
ustavile so se tvoje pridne roke, 
prenehalo je biti tvoje dobro srce. 
Ostale so le tvoje sledi 
in praznina, ki boli.

ZAHVALA
Za vedno nas je zapustil naš dragi ata

ZAHVALA
V 83. letu starosti nas je zapustil naš dragi mož, ata, stari ata, brat, 

tast in stric

FRANČIŠEK RUS
iz Jurjeviče

FRANC KLUN
iz Brež 25

Ob smrti se zahvaljujemo vsem sorodnikom, vaščanom, prijateljem in 
znancem za izrečeno sožalje, podarjeno cvetje, sveče in svete maše. 
Posebno zahvalo izrekamo tudi gospodoma Antonu Berčanu in 
Janezu Oberstarju za lepo opravljen obred, gasilcem PGD Jurjeviča, 
Anici in Ivanu Škofu, gospe Tomazin za lep poslovilni govor in 
pevcem za lepo zapete pesmi.
Hvala vsem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in pri
jateljem za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in svete maše. 
Posebna zahvala tudi mag. Antonu Berčanu za lepo opravljen obred, 
pevcem za zapete žalostinke in gasilcem za izkazano čast.
Zahvala tudi vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili na nje
govi zadnji poti.

Žalujoči vsi njegovi

Hladen vetrič sedaj pihlja, 
mami, kam si ti zdaj odšla?
Ni več besed, 
da bi slišal jih svet, 
in ni več noči, ki dan jih zbudi.
Ostali so le spomini, 
ki bivajo v tišini.

ZAHVALA ob smrti 

TEREZIJE CVETKE RUS
iz Lepovč 27

Zahvaljujemo se vsem znancem, sorodnikom, prijateljem in vsem, ki 
ste darovali cvetje in sveče.
Hvala vsem za izrečeno ustno in pisno sožalje ter da ste jo pospremili 
v tako velikem številu k njenemu zadnjemu počitku. Hvala tudi 
pevcem.

Vsi njeni

7t?

Območna enota Rdečega križa Ribnica 
obvešča, da bo zaradi pomanjkanja krvi

IZREDNA 
KRVODAJALSKA 
AKCIJA
v ponedeljek, 14. marca, od 7. do 13. ure, v prostorih 
Zdravstvenega doma dr. Janeza Oražma.

Akcije se lahko udeležijo vsi krvodajalci, tudi tisti, ki 
so kri dali že v mesecu decembru 2004.

DROGE!
INFOEMATrVNA PISARNA

vsak drugi in četrti ponedeljek v mesecu 
od 17. ure do 18.30 v prostorih 

Centra za socialno delo Ribnica, 
Škrabčev trg 17

(nad Kmetijsko zadrugo v II. nadstropju)

RES5TCM?!mm<?A



ODVOZ
KOSOVNEGA
MATERIALAObčina Ribnica, Gorenjska cesta 3, Ribnica, objavlja na podlagi 29. in 40. člena Uredbe o pridobivanju, razpola

ganju in upravljanju s stvarnim premoženjem države in občin (Ur.l.RS, št. 12/2003) in sklepov Občinskega sveta 
Občine Ribnica št. 465-03-24/2003 z dne 5. februarja 2004, št. 465-03-3/03 z dne 22.6.2004 in št. 465-03-12/04 
z dne 19.10.2004

JAVNO DRAŽBO
ZA PRODAJO NEPREMIČNIN

1. Naziv in sedež organizatorja javne dražbe: 0100005476, sklic 00 2309006 (za vse pred-
Občina Ribnica, Gorenjska cesta 3, Ribnica. mete prodaje pod točko 2).

2. Predmet prodaje:
a) pare. št. 996/2, travnik, v izmeri 5 a 69 m2, 

k.o. Ribnica
b) pare. št. 2439/2, nerodovitno, v izmeri 7 a 03 

m2, k.o. Gorenja vas,
c) pare. št. 2438/2, nerodovitno, v izmeri 2 a 41 

m2, k.o. Gorenja vas,
d) pare. št. 1508/89 pašnik, v izmeri 5 a 76 m2,

k. o. Gorenja vas.

3. Vrsta pravnega posla za vse štiri predmete pro
daje pod 2. točko: prodajna pogodba

4. Izklicna cena in najnižji znesek njenega višanja:
izklicna cena za parcelo pod točko 2.a)
l. 792.099,60 SIT, najnižji znesek višanja:
30.000,00 SIT,
izklicna cena za parcelo pod točko 2.b)
2.211.989.50 SIT; najnižji znesek višanja:
30.000. 00 SIT,
izklicna cena za parcelo pod točko 2.c)
758.306.50 SIT; najnižji znesek višanja:
15.000. 00 SIT,
izklicna cena za parcelo pod točko 2.d) 
1.772.755,20 SIT; najnižji znesek višanja:
30.000. 00 SIT.

Na javni dražbi bo uspel dražitelj, ki bo ponudil 
najvišjo kupnino.

5. Način in rok plačila kupnine:
Uspešni dražitelj je dolžan kupnino poravnati v 
roku 8 dni od dneva podpisa prodajne pogodbe 
na transakcijski račun Občine Ribnica, št.: 01304- 
0100005476, sklic: 00 72210.

6. Plačilo kupnine v navedenem roku je bistvena 
sestavina prodajne pogodbe za vse predmete 
prodaje pod točko 2. Prodajna pogodba je 
avtomatično razdrta , če kupec kupnine ne plača 
v navedenem roku.

7. Kraj in čas javne dražbe:
Javna dražba bo v torek, 22. marca 2005, v sejni 
sobi Občine Ribnica, Gorenjska cesta 3, Ribnica, 
in sicer:

pod 2. a) ob 11. uri, 
pod 2. b) ob 11. uri 30, 
pod 2. c) ob 12.00 uri, 
pod 2.d) ob 12. uri 30.

8. Dražitelji morajo pred začetkom dražbe plačati 
kavcijo v višini 10% izklicne cene nepremičnine, ki 
jo bodo dražili. Kavcijo je treba nakazati na 
transakcijski račun Občine Ribnica, št.: 01304-

9. Plačana kavcija bo brez obresti po končani 
javni dražbi vrnjena tistim dražiteljem, ki na javni 
dražbi ne bodo uspešni, in sicer v roku 3 dni od 
dneva izvedbe javne dražbe.

10. Interesenti se lahko seznanijo z dodatnimi 
informacijami na Občini Ribnica, kontaktna oseba 
Tina Troha, tel.01/ 837 20 30.

11. Komisija za vodenje in nadzor postopka razpo
laganja s stvarnim premoženjem Občine Ribnica 
lahko s soglasjem župana Občine Ribnica ustavi 
postopek do sklenitve pravnega posla.

12. Pogoji za sodelovanje:
Na javni dražbi lahko sodelujejo pravne osebe s 
sedežem v Republiki Sloveniji in fizične osebe, ki 
so državljani RS.
Dražitelji morajo pred začetkom dražbe komisiji 
predložiti:

izpisek iz sodnega registra (pravne osebe) 
oziroma potrdilo o državljanstvu RS ali oseb
no izkaznico ali potni list (fizične osebe), 
notarsko overjeno pooblastilo v primeru, da 
pravna ali fizična oseba za udeležbo na dražbi 
pooblasti drugo pravno ali fizično osebo, 
dokazilo o plačilu kavcije s priloženo celotno 
številko računa za primer vračila kavcije, 
davčno, matično in telefonsko številko. 
Interesenti, ki ne bodo dokazali izpolnjevanja 
pogojev iz prvih treh alinej 12. točke, bodo po 
sklepu komisije, ki bo vodila dražbo, izločeni 
iz postopka pred začetkom dražbe.

13. Z najugodnejšimi dražitelji se sklene prodajna 
pogodba najkasneje v roku 15 dni po zaključku 
dražbe. Če dražitelj ne podpiše prodajne 
pogodbe v navedenem roku iz razlogov, ki so na 
strani dražitelja, Občina Ribnica zadrži njegovo 
kavcijo.

14. Drugi pogoji:
Nepremičnine pod točko 2. se prodajo v celoti po 
načelu videno-kupljeno, kasnejše reklamacije ne 
bodo upoštevane. Prodajalec ne daje nikakršnih 
jamstev ali garancij za nepremičnine. Stroške v 
zvezi s prenosom lastništva (davek na dodano 
vrednost v višini 20% za predmet prodaje in 
stroške overitve) nosi kupec.

15. Ta javna dražba se objavi v Uradnem listu 
Republike Slovenije.

Občina Ribnica

R£S!ETC>.F?IBWK?A S!9L,N5T
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PO VASEH Datum odvoza

HROVAČA, GORIČA VAS, NEMŠKA VAS, OTAVICE
01.03.2005

PRIGORICA, DOLENJA VAS, RAKITNICA
04.03.2005

BLATE, GRČARICE, LIPOVEC, ZADOLJE
08.03.2005

Z
H
K

BREG, DOLENJI LAZI, VELIKE POLJANE, DOLENJE POD- 
POLJANE, ŽLEBIČ 11.03.2005

SLATNIK, SUŠJE, BREŽE, JURJEVIČA, KOT,RAVNI DOL
15.03.2005

SAJEVEC, BUKOVICA, DANE, ZAP0T0K, ZAMOSTEC
18.03.2005

VINICE, LIPOVŠICA, ŽIMARICE, GLOBEL, PODKLANEC
22.03.2005

ORTNEK, GORENJE PODPOLJANE, FINK0V0, GORENJI 
LAZI, ŽUKOVO, VRH PRI P0UANAH, BUKOVEC

25.03.2005

PRAPROČE, MARŠIČI, RIGELJ, PUSTI HRIB, GAŠPINOVO, 
HOJČE, HUDI KONEC, SINOVICA 30.03.2005

SV.GREGOR, ANDOL, KRNČE, LEVSTIKI, MAROLČE, 
JUNČJE, GREBENJE 01.04.2005

ČRNI POTOK, VINTARJI, PUGLED, PEROVO, ZADNIKI, 
ČRNEC, BRINOVŠČICA 05.04.2005

BET0N0V0, JANEŽI, KRAČALI, PETRINCI, KRŽETI
08.04.2005

Mestno naselje Sodražica: kontejnerji stojijo v 
opuščenem peskokopu Na pesku v mesecu:
- marcu od 29.03.2005 do 02.04.2005
- aprilu od 25.03.2005 do 30.05.2005

Klicne telefonske številke za 
pogrebno in cestno dejavnost: 
01/8361-138, 01/8360-650

- dežurna pogrebna služba: 
041 513-329,
041 513-328,
040 263-060,

- dežurna cestna služba:
041 903-109,
041 725-958

KOMUNALA RIBNICA D.O.O.

>3
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l DESUS ZA VSE 
GENERACIJE!

Že dva mandata smo uspešna parla
mentarna stranka. Naši poslanci delu
jejo v skladu gornjega gesla in 
strankin politični program uspešno 
uresničujejo kot samostojna in koalici
jska stranka. Veliko obljubljenega smo 
uresničili. Prizadevali smo si za prav
ično socialno državo. Usmerjeni smo 
bili k stabilni gospodarski rasti in 
največjo možno mero moči smo 
namenjali boju proti pritiskom, da 
niso bile načete temeljne pravice 
socialno ogroženih, invalidov in 
upokojencev.
Po zaslugi poslancev je pokojnina 
postala ustavna pravica. Brez 4 
poslancev v državnem zboru in 152 
svetnikov v občinskih svetih in nji
hovega glasu za socialne pravice bi 
bilo danes stanje na socialnem 
področju slabše. Nenehno se upirajo 
pritiskom po pokojninski reformi (na 
slabše). Stranko smo ustanovili pred 
15 leti. Demokratično se bomo borili 
ne le za pokojnine tistih, kijih že 
imamo. Teh nam ne bodo vzeli. Skrbi 
nas za tiste, ki imajo do upokojitve še 
5,10 ali 15 let. Skrbi nas, da ne bo pre
vladal najbolj grob liberalizem in da 
bo še nekaj generacij dobivalo 
zaslužene pokojnine. Za naše sinove 
in vnuke nam gre. Zanje se je vredno 
politično boriti.
Pridružite se nam. V DeSUS-u je več 
kot 66.000 članov in organizirani smo 
v 157 občinah v Sloveniji.
Če se želite včlaniti v stranko, so vam 
vrata široko odprta. Izpolniti 
priloženi kupon in nam ga pošljite na 
naslov:
DeSUS, Kersnikova 6 , ljubljena.

--=2v*......................................................................

Ime in priimek:__________________________

Naslov:________________________________

(obkrožite)

DA želim se včlaniti v DeSUS

DA želim prejemati brezplačne novice
DeSUS in ne bom se včlanil(a)

Tudi v občini Ribnica želimo ustanoviti občinsko 
organizacijo. Na ustanovni občni zbor bomo pov
abili vse, ki nam boste poslali izpolnjeni obrazec. 
Vabljeni vsi, ne le upokojenci. Med našimi člani je 
ca. 40% članov, ki še niso upokojeni.

iS'

VOT5C H&NICA

NATEČAJ ZA VPIS 
PREDŠOLSKIH 
OTROK V DNEVNI 
PROGRAM VRTCA ZA 
ŠOLSKO LETO 
2005/2006

Vrtec Ribnica objavlja natečaj za vpis predšol
skih otrok v dnevni program vrtca za 1. 9. 2005. 
Datum vpisa: od 1. do 15. marca 2005, od 7. do 
15. ure.
Vpisno mesto: uprava Vrtca, Majnikova ulica 3, 
Ribnica
Kontaktna oseba: Andreja Hojč

• Vlogo za vpis otroka v vrtec dobite na upravi 
Vrtca. Izpolnjeno vrnite do 15. 3. 2005.

• Prav tako potrdite vloge, ki jih vrtec že ima v 
evidenci, in jih do navedenega roka ustrezno 
dopolnite glede na določila 11. člena Pravil o 
sprejemu otrok v vrtec in o plačevanju pro
gramov za predšolske otroke. Pravila si lahko 
preberete na oglasnih deskah v vrtcu in na 
upravi Vrtca.

V dnevni program vrtca bomo sprejemali otroke 
od 11. meseca do vstopa v šolo.
V primeru, da bo prijav za sprejem otrok v 
dnevni program vrtca več, kot je prostih mest, 
bo o sprejemu odločala Komisija za sprejem 
otrok v vrtec.
Starši ali zakoniti otrokovi zastopniki, ki potre
bujejo vrtec pred 1. 9. 2005, ste vabljeni na 
pogovor in posvetovanje o možni predčasni 
vključitvi.
Starše ali zakonite otrokove zastopnike, ki 
potrebujejo vrtec v popoldanskem času, vabi
mo, da svoje potrebe evidentirajo na upravi 
Vrtca.

Andreja Hojč
ravnateljica

HVALA sponzorjem decembrskih 
prireditev Vrtca Ribnica:

gospodu Gregorju Virantu, P&G GREGOR VIRANT 
s.p. LEPOVČE 2, RIBNICA, Edu Goršetu, PREVOZI 
GORŠE GORŠE E. s.p, ZAPOTOK 10, RIBNICA in 
Milanu Abrahamsbergu TRIM SPORT TOMAS 
SPORT, Cesta na Ugar 29, RIBNICA, ki so nam 
omogočili uporabo svojih prostorov. Vse jim prireditve je 
brezplačno oglaševal RADIO URBAN, brez Janeza 
Lovšina iz TRIM SPORT TOMAS SPORT in Alojza 
Lovšina (dedka Mraza) z Brega zaključek prireditev ne 
bi bil tak, kot je bil. Pozabile pa niso tudi na pomoč 
Tomaža Ilca LINEAR s.p., RIBNICA.

Vrtec Ribnica

OPOZORILO
ČEBELARJEM

Preko občinskih glasil želimo opozoriti čebelarje, 
ki niso člani čebelarskega društva in niso sez
nanjeni z obveznostjo vpisa svojih čebelarstev pri 
Ministrstvu za kmetijstvo. Lansko leto je namreč 
preko čebelarskih društev potekal popis čebe
larstev, katerega namen je vzpostaviti register 
čebelnjakov in le-te označiti. Pravna podlaga za to 
so zakon o veterinarstvu in pravilnik o označevan
ju čebel. Z registracijo je prejel vsak lastnik čebe
larstva t. i. številko MID, tako kot vsaka kmetija. 
Tablica mora biti nameščena na vidnem mestu na 
čebelnjaku. Pod to številko bo vodeno vsako 
čebelarstvo v vseh uradnih evidencah. Prav tako 
je v teku registracija stojišč, kamor čebelarji 
občasno pripeljejo čebele na pašo.
Neregistrirani čebelnjaki oz. njihovi lastniki ne 
bodo imeli pravice do odškodnin v primeru 
pomora čebel, npr. ob pojavu hude gnilobe. Prav 
tako ne bodo mogli kandidirati za morebitne sub
vencije in ne bodo mogli dobiti veterinarskega 
spričevala za prevoze čebel na pašo.
Ob inšpekcijskem pregledu bo lastnik neregistri
ranega čebelarstva kaznovan z 200.000,00 sit 
kazni. Prijavo za registracijo je dolžan opraviti 
vsak čebelar pri najbližji veterinarski organizaciji v 
sedmih dneh po naselitvi čebel.
Pametno je, da se taki čebelarji vključijo v 
najbližje čebelarsko društvo, ki jim pomaga pri 
izpeljavi registracije. Povežejo naj se z najbližjim 
čebelarjem in bodo tako dobili napotke, kako se 
včlaniti.

Za DLČApis: Ivan Šega

Obvestilo
Z invalidi na izlet v 
Rogaško...
Društvo invalidov Ribnica vabi svoje člane na 
enodnevni kopalni izlet v Rogaško Slatino.
Izlet bo v soboto, 19. marca. Po kopanju si bomo 
ogledali Kristalno dvorano s čudovitimi lestenci, 
nato pa še steklarsko šolo in v njej proizvodnjo 
kristalnih izdelkov, ki jih bomo lahko tudi kupili po 
znižanih cenah.
Prijave sprejemamo v pisarni društva v uradnih 
urah do 14. marca oz. do zasedbe avtobusa.

...in na predavanje 
o zdravju...
Društvo bo v mesecu aprilu v sodelovanju z 
društvom za srce organiziralo predavanje o 
zdravi prehrani, srčnem tlaku in pritisku. Predaval 
bo dr. Božič iz Kočevja.
Vse informacije dobite po telefonu 836 11 69 ali 
v pisarni društva v uradnih urah v ponedeljek in 
petek od 9. do 11. ure.

Vabljeni!

Predsednik društva Alojzij Mihelič

RESETP.RISWQA
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Program:

od ponedeljka do petka
- 6.30 - 9.30 Informativni jutranji program

aktualne novice 
gospodarske novice 

na današnji dan
policijsko poročilo (Ribnica, Kočevje) 

malice 
horoskop 
obvestila 

zanimivosti
komercialno predstavitvene oddaje 

(pon., tor., čet., pet., med 9. In 10. uro) 
aktualna vprašanja, kramljamo z župani 

(sreda, med 9. In 10. uro)
Podjetni Urban 

(vsako sredo ob 11. url)

IBh - 19h razvedrilno Informativno 
popoldne

športna oddaja
(ponedeljek, med 16. in 18. uro) 

brezplačni mali oglasi 
(torek, ob 17. uri) 

sredina trojka - nagradna igra 
(sreda, med 16. in 19. uro)

19h ■ 22h zabavni večerni program
Glasbeni paradiž (pon., tor., čet.) 

Zlata 80. leta (sreda)
Petkov zadetek 

(petek, med 20. in 23. uro)

■ infonet novice vsak dan 
ob polni uri, med 6. in 20. uro

- Lokalne novice (Velike Lašče, Sodražica,
Loški Potok, Ribnica, Kočevje), 

vsak torek In petek, ob 11.20 In 16.20

• Podjetniški utrip, vsak dan ob 12.50
- NOVA, oddaja o računalništvu, 

vsak dan ob 10.30 in 19.07 
- Lestvica mobilnih melodij Planet 10, 

vsak dan ob 19.50
- oglasi vsakih 15 minut čez in 15 minut

do polne ure

GLASBENE ČESTITKE 
(nedelja, med 12. In 16. uro) 

cena čestitke 3.000 SIT (2 skladbi)
(če želite čestitko shranjeno na CD 

Je cena čestitke 3.500 SIT)

IN ŠE:
- strokovno narejeni režirani oglasi

- možnost oglaševanja na 30 drugih 
radijskih postajah in ostalih medijih

v Sloveniji in tujini
- prevzamemo organizacijo manjših

in večjih prireditev 
• poskrbimo, da je dogodek slišen 

in viden povsod po Sloveniji
• če vas zanima še kaj, se oglasite pri

nas in izvedeli boste resnico!

Telefon: 836 98 18, trženje: 041 633 415, 041 320 651 
SMS nabiralnik: 051/ 220 220 

E - pošta: lnfo@radlourban.com, studio@radiourban.com, 
marketlng@radlourban.com

Ugodni
osebni krediti 
v evrih
S časom odplačevanja do 10 let, 
brez dokazil kako ga boste 1
porabili, hitro, preprosto in |
v gotovini! |

Vabimo vas v naše poslovalnice, kjer smo vam na voljo za 
vse dodatne informacije.

www.nlb.si

ljubljanska banka
Nova Ljubljanska banka d.d.. Ljubljana

Podružnica Kočevje

inles
WEM

VRHUNSKA KAKOVOST
• lesena okna in vrata • les/ aluminij okna in vrata

• pvc okna in vrata e aluminij okna in vrata

e pvc/ aluminij okna e polkna, rolete, komarniki

BSEgOtezeicheh

• Svetovanje - izmera - montaža - servis

• brezplačen prevoz do IOO km

• 5% gotovinski popust

INLES d.d.. Kolodvorska 22, 1310 Ribnica, 

www.inles.si, e-mail: info@inles.si 

Maloprodaja Ribnica, tel.: Ol 8377 162, fax: 01 8377 33 I



UMMMM NEPREMIČNINE Franc TANKO s.p.
Del. čas: od 10 -17, sob. 10-13, Prečna 4a, Ribnica, Tel.: 83 62 101, GSM.: 041 643 004

PRODAMO
HIŠE:
• KOČEVJE - center, starejša stanovanjska hiša ,14x12 m. zgraj. 
1932, velikost parcele 1395 m2, el., voda, takoj vseljiva, možna 
zamenjava za stanovanje v Ljubljani 22,6 mio SIT (94.000 
EUR).
• RIBNICA-JURJEVICA, stanovanjska hiša z gostinskim lokalom 
11x18 m, obnov. 1980 in gospodarskim poslopjem, 12x14m, 
takoj vseljiva, vel. pare. 1884 m2, CK, cena 19 mio SIT ali 
89.500EUR.
- RIBNICA • DOLENJI LAZI, kmetija delno obnovljena, zgrajena 
pred letom 1967, dodatni objekt izdelan do III. gradbene faze, 
velikost stavbe 34 X 8 m z vrtom in njivami v skupni izmeri cca 
Iha, lepa sončna lokacija, klasično ogrevanje, vselitev takoj, 
cena 22.800.000,00 SIT ali 95.000,00 EUR.
- RIBNICA, DOLENJA VAS, center, Starejša stanovanjska hiša, z 
gospodarskim objektom ter garažo, takoj vseljiva, zgrajena pred 
letom 1967, 12x10 m .velikost parcele 770 m2 , klasično 
ogrevanje, cena 11.800.000,00 SIT ali 49.167,00 EUR.
- LOŠKI POTOK, Gora-Kržeti • Stanovanjska stavba 11x12 m, 
zgraj. 1980, III. grad. faza z gospodarskim poslopjem in 
travnikom v skupni izmeri 2782 m2, cena 5,7 mio SIT ali 25.00 
EUR.
- SODRAŽICA • center,starejša stan hiša z poslovnim prostorom 
37 m2 • trgovina, 10x11 m, zgraj. 1930 in gospodarskim 
poslopjem, 10x22 m, vel par- 608 m2, zemli. 162 m2, klas. 
Ogrevanje, el., voda cena za stan. Hišo in posl. prostor 12,3 mio 
SIT ali 58.500 EUR, za gosp. poslopje pa 6,8 mio SIT ali 32.500 
EUR.
- SODRAŽICA - ŽIMARICE, del stanovanjske hiše z poslovnim 
prostorom. Velikost objekta je 170 m2. Objekt ima pridobljeno 
uporabno dovoljenje za trgovino in gostinski lokal. CK in vsa 
infrastruktura, takoj vseljivo, v nadstropju možno dograditi 
luksuzno stanovanje cca 90 m2, cena 13.950.000,00 SIT ali 
58.130 EUR.
- KOČEVJE - strogi center, poslovno stanovanjski objekt, 12x10 
m, obnovi. 1994, velikost par. 147 m2, v obratovanju, (trgovina, 
servis, stanov.), tri etaže, uporabna površina cca 300 m2, cena 
26,0 mio SIT ali 112.069,00 EUR.
STANOVANJA:
- MOVO V RIBNICI: več novozgrajenih stanovanj v centru Ribnice, 
cena za m2 po dogovoru, rok vselitve približno 4 mes.
POSLOVNI PROSTORI:
• RIBNICA- center, na Škrabčevem trgu prodamo novozgrajeni 
poslovno stanovanjski objekt IV podaljšana faza, 7x25 m, zgraj. 
1994, 940 m2 neto površine, velikost parcele 748 m2, cena 96 
mio SITali (445.000 EUR).
- LJUBLJANA, center, poslovni prostor vel. 29,06 m2, v III 
nadstropju, poslovne zgradbe takoj vseljivo, CK, cena 
6.650.000,00 SITali 28.000,00 EUR.
• RIBNICA-center, poslovni prostor cca 80 m2 zgrajen leta 1990,

cena 13.500.000,00 SIT ali 56.250 EUR.
- KOČEVJE - industrijska cona, novejši poslovni prostori v izmeri 
cca 450 m2,14x12 m, zgraj. 1997, z urejeno dokumentacijo za 
proizvodnjo mirno dejavnost, 14 park. mest, vsa infra struktura 
cena 63, 95 mio SIT ali 273.876 EUR, v račun vzamemo tudi 
stanovanje v Ljubljani, uporaba takoj.
GRADBENE PARCELE:
- RIBNICA - ORTNEK več gradbenih parerel, različnih velikosti z 
lokacijskim dovoljenjem- prodamo, cena za m2 4.530,00 SIT ali 
20 EUR.
- RIBNICA - Hrastje, več gradbenih parcel, različnih velikosti 
prodamo cena za m2 je 3.200,00 SIT ali 14 EUR.
- TACEN,POD ŠMARNO • GORO, parcela vel. 2270 m2, ob robu 
gozda- ravna, cena za m2 je 14.370,00 SIT ali 60 EUR.
- RIBNICA • Slemena, dve gradbeni parceli, velikosti 816m2 in 
664 m2, lepa lokacija, cena za parcelo velikost 816 m2 je 2.5 mio 
SIT ali 10.416 EUR, parcela velikosti 664 m2 pa je 2 mio SIT ali 
8.333 EUR.
VIKENDI:
- OSILNICA - Padovo, Kmetijo primerno za vikend- stan. hiša 6x7 
m, zgraj. 1931, in nekaj gozda, njiv, travnikov in pašnikov v 
skupni izmeri cca 8,5 ha. Cena 9.988.000,00 SIT ali 44.000 
EUR.
- ORTNEK - vseljiv vikend in stanovanjsko gradnjo, zgrajeno do 
prve plošče, leta 1998, velikost parcele 1342 m2, brez vode, 
elektrika na parceli, dokumentacija urejena, cena 14.5 mio SIT ali 
60.430 EUR
ODDAMO V NAJEM 
POSLOVNI PROSTORI:
- RIBNICA • strogi center, tri lepo urejene pisarne z uporabnim 
dovoljenjem, skupna velikost 75 m2, vseljivo takoj cena najema 
po dogovoru.
- KOČEVJE - tri pisarne, opremljene, varovane, v pritličju, vel. cca 
63 m2,21 m2 in 16 m2, CK, vsa dokumentacija- uporabno dov. 
Cena najema po dogovoru.
- LJUBLJANA: Zupančičeva jama, poslovni prostor vel 21 m2, III 
nadstropje, vsa infrastruktura, varovanje, cena 80.000,00 SIT, 
garancija predplačilo.
• LJUBLJANA - Moste, poslovna prostora 7 m2 in 35 m2 vlil. 
nadstropju, zgrajena 1976 takoj vseljiva, vsa infra struktura, 
garancija, predplačilo,cena 90.000,00 SIT plus DDV 20 %, ter 
stroški.
- KOČEVJE • center, obnovljeni poslovni prostor v izmeri cca 120 
m2 - pisarne v 1 nadstropju, delno opremljene, zgrajene pred 
letom 67, takoj vseljive, cena 21.000.000,00 SIT ali 87.500 EUR.
KUPIMO:
STANOVANJA:
- LJUBLJANA- Kodeljevo, Prule, kupimo dve garsonjeri do 20 m2, 
I. ali II. nadstropje, gotovinsko plačilo, od 11.2 mio SIT do 13.5 
mio SIT, vseljivo takoj.

UREDIMO VAM VSO DOKUMENTACIJO, SVETUJEMO IN SE ZA VAS 
STROKOVNO IN SRČNO POTRUDIMO PRI PRODAJI IN NAKUPU VAŠIH NEPREMIČNIN, 

POKLIČITE NAS IN NAM ZAUPAJTE VAŠE ŽEUE

M RIBNICA
Jože Osvald s.p.

1310 Ribnica, Tel.: 01/836-35-48, GSM: 041/719-548

Največja izbira avtoplaščev 
vseh dimenzij.

Določene dimenzije po 
akcijskih cenah 

Na zalogi tudi pnevmatike za 
traktorje in ostale kmetijske stroje.
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FE Ribnica: 
Nemška vas 3 

Tel.: 040/258-924 
Ljubljana: 

Interalta d.o.o., Ljubljana 
Stegne 211 

Tel.: 01/511-16-24 
i° www.interalta.si 

kulturo bivanja

X«
Tone Pogorelec

Blesk 2 d.o.o.
Čistilni servis in 
slikopleskarstvo 
Bukovica 2, 1310 Ribnica
Tel.: 01/836 99 33,

.. 01/836 99 34.

E-mail: ble8k2@amis.net
VM '

snovanj objektov
SHkanje s«» ih 
„delava epo
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Anita Hočevar s.p. 
Majnikova 1, Ribnica

Tel.: 83 6! 128
-V ZDRAVSTVENEM DOMU RIBNICA

NOVI MODELI OČAL
Delovni čas: 

vsak dan od 8. do 12. ter od 16. do 18. ure 
sobota od 9. do 12. ure

Pekarna
FRAM

Ta dobri kruhek 
so spekle zlate roke 
in babičin recept
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OPTIK

Delovi^ čas: 
vsaK dai} od 91} do 191} 

sobo}a zaprto

IVIOIMTAŽA - AIMOOLJSEK
PREGRADNE STENE - VISEČI STROPOV/

km/ Hrovača 6
@rmstrong 1310 RIBNICA

Mbt.: (041) 647 226
RIGIPS Tel.: (01) 8363 089

GOSTINSTVO - TVRIZEM
T)1 1C*^\ 1 Tel.: 01/8361 1B9 ali 01/8361-668
I N/ V-Tl-L,} GSM: 031/760-697

Sprejemamo rezervacije za družinska srečanja
ZMmCENEmUZBE
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OBLETNICE,

POGREBSCINE

MicroERA MOBITEL
zastopstvo v Ribnici!

PRODAJA, ODKUP, SERVIS 
GSM APARATOV
MicroERA Jože Šilc $.p., Merharjeva 3,1310 Ribnica 
Tel.: 8373 116, fax: 8373 117, GSM: 041/402-779 
e-mall: Info@microera-sp.si, mlcroera@slol.net, http: www.mlcroera-sp.sl

SAT - antenski sistemi
Peter Kočevar s.p. Merharjeva 2, Ribnica, GSM: 041 761-769

MSčito Jfi. »MMrewM*

Slovenski šampion

Golf Champion 1.9 TDI za 3.990.000 SIT
Ob osvojitvi naslova Slovenski avto leta smo za vas pripravili edinstveno ponudbo. 
Poseben model Golf Champion z dinamičnim dizelskim motorjem 1.9 TDI 
(66kW/90KM), avtomatsko klimatsko napravo, Štirimi vrati, serijsko kovinsko barvo 
ter električnim pomikom stekel spredaj in zadaj je šampion brez konkurence In 
model brez primere. V omejenem številu vam je na voljo v salonih vozil 
Volkswagen. Je sploh treba še kaj dodati?

PORSCHE
KREDIT IN LEASING

VW Golf, 1.9 TDI, Champion (slika)
VW Polo cool & family comfortline 1.9 SDi, 47 kW, 1.2 47 kW, 5v, klima "climatic", daljinsko 

centralno zaklepanje, električni pomik stekel, ABS, meglenke, radio Beta, kovinske barve.
VW Golf trend, comfort., 1.9 TDI, 77 kW, 1.4 55 kW, 2.0 TDI, 103 kW, 2.0 SDI, 55 kW,

5 v, radio RCD 300, električni paket, kovinske barve klima "climatronic" ali "climatic11.
VW Passat lim, variant, trendline, 1.9 TDI, 96 kW, 130 KM, dnevne luči, exclusive 
VW Sharan, 1.9 TDI, trendline, 96 kW, zrcalno srebrna kovinska barva, 2 x avtomatska klima,

2 dodatna sedeža, delta radio, dnevne luči 
VW Golf ocean variant 1.9 TDI, 74 kW, zrcalno srebrna kovinska barva, avtomatska klima, dnevne luči j

PREDSTAVITVENA VOZILA
VW Passat var. trendline, 1.9 TDI, 96 kW, 130 KM, dnevne luči, exclusive 
VW Golf, 1.9 TDI, trendline, 66 kW, 5v, radio RCD 300, električni paket, klima "climatronic", 

usnjen volan, naslon za roko, zasilno kolo, kovinsk barva 
VW Polo, 1.9 SDI, 47 kW, cool & family comfortline, 5v, dnevne luči, biserna barva

VW Polo lim. 1.4, letnik 1997 
VW Passat, lim., 1.6 TDI, letnik 1990 
Renault Clio, 1.2, oasis, letnik 1997

Golf Champion
NOVOSTI SERVISNE STORITVE

Prevzem izrabljenih 
motornih vozil

: Notranje čičenje bencinskih In dizelskih motorjev I 
Testi Izpušnih plinov

RANDEU
A V T O H I S A

Mahovnik 2, 1330 Kočevje 
telefon 01 8951 488, telefax 01 8955 240 

e-mail: damijan.randelj@porscfie.si 
salon in delavnica pon,- pet. od 7. do 18. ure 

sobota salon od 8. do 12. ure

: : ' . ... .. ..



SEAT CORDOBA 
z vso opremo že 
od 2.500.000 SIT

@ Joras Center
'6^ SEF1T

POOBLAŠČENI PRODAJALEC IN SERVISER 
VOZIL SEAT in ŠKODA

Ob železnici 7, 1310 Ribnica 
tel.: 01/8369-040, 8361-127, fax: 8369-045 
Delovni čas: pon. - pet. od 8. do 19. ure, sob. od 8. do 13. ure

FOTO AGENCIJA
KOMERCIJALNA FOTOGRAFIJA 
Izdelujemo vse vrste reklamnega in promocijskega 
materijala(prospekti,katalogi,brošure,letaki,plakati) od 
ideje do končnega produkta.
Oblikujemo zasnove novih razpoznavnih znakov in 
celostnih grafičnih podob.
Digitalna fotografija,popravimo stare ali poškodovane 
fotografije.
POROČNA FOTOGRAFIJA 
Fotografiramo poroko po vaših željah.

Okorn&Okorn FOTOAGENCIJA d.n.o.
Dolenjska c-lSUB 1000 Ljubljana
int:wwu.fotoagencija.net/E-mail:oko3fotoagencija.net 
tel: +3flti (01)43 61 777/gsm:0Nl 1=72 623

MOTOMAN d,o.o.
Robotizacija in avtomatizacija v industriji

PRAVI PARTNER V SVETU ROBOTIZACIJE V INDUSTRIJI

Šest osni členkasti roboti iz družine MOTOMAN, 
nosilnosti od 3kg- 500kg, ki jih krmili visoko zmo
gljiv krmilnik XRC, ki edini na svetu omogoča 
sinhrono krmiljenje štirih robotov hkrati, oziro
ma lahko zvezno krmili 27 robotskih osi.
IDEALNA REŠITEV V APLIKACIJAH:
O OBLOČNEGA VARJENJA 
O UPOROVNEGA VARJENJA 
O STREGE
O PLAZEMSKEGA IN 

LASERSKEGA REZANJA
O POLIRANJA 
O PALETI RAN JA 
o BRUŠENJA 
O LEPLENJA

MOTOMAN i fSteSSSdaa
Lepovče 23.1310 Ribnica 
tel.: +386 (O) 1 83 72 410 

faks: +386 (0)1 83 61 243 
e-mall: infoOmatomanrobotec sl 

www.motomanrobatec.si
SIST EN 45012 C-001

Sl® i



Za intermezzo ...

100 DNI AFRIKE

Mojca Čuk, doma iz Ajdovščine, je 18. februarja v 
zgornji predavalnici župnišča predstavila svoje 
popotovanje, doživljanje in spoznavanje Afrike. 
Na res zanimiv in doživet način, podkrepljen s 
čudovitimi fotografijami in afriško glasbo, nam je 
približala košček južnega dela črne celine. 
Najprej je bil njen cilj Bocvana, kjer je v največji 
vasi na svetu (Serowe) pomagala v misijonu, 
predvsem otrokom, okuženim z virusom HIV; pa 
tudi drugih del seje lotila - pač, kar je bilo potreb
no (polaganje ploščic, kuhanje, nega itd.). Po 
dveh mesecih misijona, na katerega se je res 
navezala, jo je pot vodila v Namibijo. Spoznala jo 
je po dolgem in počez, videla veliko nam 
eksotičnih živali in imela bližnje srečanje s 
slonom. Nato pa - hop! še v Južnoafriško repub
liko, v kateri se po padcu apartheida leta 1994 
močno izboljšujejo odnosi in sam utrip države. 
"Nikar pa v velika mesta v JAR in sploh 
Johannesburg!" pravi Mojca. Lepote JAR so izven

njega, tudi na Rtu Dobrega upanja, ki zmotno 
velja na najjužnejši košček afriške celine. Tako je 
zajadrala tudi v malo državo Lesoto in Zmajevo 
gorovje, na potapljanje z morskimi psi, se 
povzpela na Table Mountain, nazdravila z 
naključnimi prijatelji v najvišjem baru tam okoli na 
višini 2874 m, in še in še... V 100 dneh bivanja je 
tako spoznala veliko ljudi, narodov (Bušmani, 
Himbe...), pa čudovitih kotičkov, v katere je včasih 
stopila celo kot prva Slovenka, a tudi skromnost 
dežel in kruto resnico o epidemiji AIDS. Ta se 
nezadržno širi, prizadeva pa na žalost tudi veliko 
otrok. Zato se je odločila, da otrokom pomaga, 
kot zna. S pomočjo predavanj o Afriki in koledar
ja, ki ga je izdala, zbira sredstva za vrtec, male pri
jatelje oz. sirote, okužene z virusom HIV iz boc- 
vanske vasi Serowe.

Zdenka Mihelič
Foto Domen Marinč

Naj bo mesec sušeč prijazen do vas, dragi bralci.
Uredništvo

HVALA.

Vsem prebivalcem Ribnice, Hrovače, Lepovč, Gornjih 
Lepovč in Zadolja se vodstvo Prostovoljnega gasilskega 
društva Ribnica zahvaljuje za denarno podporo ob novem 
letu, ko smo potrkali na vaša vrata in zavest in vam podar
ili gasilski koledar za leto 2005.

Za PGD Ribnica
Matjaž Virant - predsednik društva

2
K

MALI
OGLASI

PROdam
Prodam 'Abswing' napravo. Cena 10.000 

SIT.Tel.: 051 / 424 246.

Prodam seno v okroglih balah, slabše kakovosti. 

Tel.: 041 / 377 385.

Prodam moško gorsko kolo ameriške izdelave, 

alu okvir, spredaj in zadaj vzmeteno, z disk zavo

rami spredaj in zadaj, na 24 prestav, oprema 

Alivio. Kolo je kot novo in brez praske.

Tel.: 041/ 638 420 (zvečer)

KUpim
Kupim starejšo - zapuščeno- kmetijo s kmečko 

hišo in kmetijskim zemljiščem.

Tel.: 041/ 672 697

ODdam
Na Merharjevi ulici 3 v Ribnici oddamo v najem 

poslovne prostore. Tel.: 070 / 345 404.

Ostalo
Starejšim in mlajšim invalidom nudim pomoč na 

njihovem domu. Tel.: 040 / 440 287

MALI
OGLASI

73
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(srečne kokoši)

KUPONI

KUPON ZA OBJAVO BREZPLAČNIH MALIH OGLASOV

Besedilo:

KUPON ZA NAGRADNO IGRO

Rešitev:

Ime in priimek:

Ulica:_______

Pošta:______

Tel.:________

***

Izpolnjeni kupon izrežite in ga v pismu oziroma na dopisnici 
pošljite na naslov:
REŠETO, Škrabčev trg 40, 1310 RIBNICA, 
najkasneje do 15. februarja 2005.

Pravilna rešitev iz I. številke Rešeta je:

ŽIVE NAJ VSI NARODI
Med pravilnimi rešitvami pa je žreb določil naslednje nagrajence:

1. nagrado, ki jo poklanja Občina Ribnica, prejme: 
KATARINA TEKAVEC, Prijateljev trg 6, 1310 RIBNICA

2. nagrado, ki jo poklanja Občina Ribnica, prejme:
MATEJ KUUN, Zapuže 3, 1310 RIBNICA

3. nagrado, ki jo poklanja Občina Ribnica, prejme:
EVA NOVAK, Bukovec 2, 1316 ORTNEK

4. nagrado, ki jo poklanja Občina Ribnica, prejme: 
BOGDANA MOHAR, Hrib 13 a, 1318 LOŠKI POTOK

5. nagrado, ki jo poklanja Občina Ribnica, prejme:
META TRHUEN, Zamostec 26, 1317 SODRAŽICA

Nagrajencem iskreno čestitamo!
Kupone za prevzem nagrade boste prejeli po pošti.

No, pa smo stopili v leto 
petelina (po kitajskem 
horoskopu). Leto, za katero 
pravijo, da prebivalcem 
Modrega planeta ne bo nič kaj 
prizanesljivo, nam, Slovencem, 
pa ruski 'vedeževalec' obeta 
močan rušilni potres.
Kaj reči? Se opreti na pregovor, 
pes, ki laja, ne grize oz. kjer je 
dim, je tudi ogenj? Sicer svet 
vsako minuto strese šest 
potresov, le redki pa so rušilni, 
takšni, kot nam ga letos. oz. 
naslednje leto obeta prof. Oleg 
Viktorovič Martinov, za katerega 
pa strokovnjaki niso kaj pogos
to slišali.
Sicer je našo zemljo v zgodovini 
že pošteno stresalo, denimo 
leta 1348, ko je za posledicami 
potresa, kasnejših okužb... 
umrlo skoraj 40.000 ljudi, leta 
1511 je potres zahteval 12.000 
življenj - in številni kasnejši, ki 
na srečo niso zahtevali življenj, 
so pa za seboj pustili ogromno 
gmotno škodo. Zadnji tak je bil 
na Bovškem 12. julija lani. Sicer 
je potres napovedati skoraj 
nemogoče. Tako in tako, če se 
vrnemo k gornjim napovedim 
ruskega profesorja, Slovenijo 
vsako leto strese 300- do 400- 
krat. Tudi jaz lahko napovem 
potres v bližnji prihodnosti na 
Japonskem oz. kje v Indoneziji. 
Je pa vsa zadeva seveda neko
liko bolj resna in zaskrbljujoča, 
če pogledamo globlje, kako 
nam narava vedno pogosteje 
pripravlja vedno hujše 
preizkušnje, na katere mi 
'petelini in kure' kratko malo 
nismo pripravljeni. Od matere 
smo se tako oddaljili, da sploh 
več ne slutimo, je ne znamo 
poslušati, kaj nam pripravlja, 
obeta. Poglejmo samo v 
božično - novoletni čas na 
Indonezijsko otočje, kjer so bili 
številni kraji dobesedno 
zbrisani z zemlje. Številne živali 
so se pravočasno umaknile 
pred cunamiji, ljudje pa so 
samo gledali in nekaj časa celo 
uživali, ter zatem nemočno 
obležali.
Z druge dimenzije gledano; pa 
saj to hočemo! Tako, kot smo 
onesnažili zrak, prepojili zemljo 
s številnimi strupi v zadnjih 
stotih letih, drugače pač ne

more biti. Ko spremljamo mnen
ja in pozive številnih državnikov, 
naj države vendarle začnejo 
spoštovati Kjotski sporazum, se 
lahko upravičeno vprašamo, 
zakaj takšno prepričevanje. 
Jasno je, da bi ga morali nemu
doma sprejeti, vsi, pa ne jutri, 
temveč pred 20. leti.
Pa še vedno je najbolj omahljiva 
država, ki proizvede kar tretjino 
toplogrednih plinov na svetu, 
ZDA.
Ob takšnem ravnanju in mače
hovskem odnosu bodo lahko 
velesile kaj kmalu pokopale 
grožnje terorizmu, se obrnile na 
neokolonizacijskih poteh, ki so 
zgolj ekonomskega vzroka, in 
ves denar namenile za preventi
vo ob naravnih katastrofah in 
sanaciji opustošenj.
Vsi pa si lahko le želimo, da bi 
naša dolina še naprej ostala 
pozabljena, pa ne od politike in 
gospodarstva, temveč od nar
avnih ujm (potrkajmo 
desetkrat). Po zadnjih informa
cijah lokalnih veljakov občina 
menda zato ni izdatno podprla 
pustnega karnevala, ker bodo 
svetniki oklicali pustno stanje 
kar za celo leto in bomo imeli 
karneval ves čas. Odlična 
poteza in ideja za promocijo te 
doline, a žal edina.
Tako, da pozabljeni ne bomo, v 
letu petelina pa se bodo 
petelinili vsi, debelo, tanko, 
mokro ali suhopernati dvonožci. 
Skratka, ne jemljite si preveč k 
srcu, Občina bo poskrbela, da ji 
boste dali, kar je njenega, da 
država svojega ne bi dobila, je 
bojazen popolnoma odveč, da 
bo mati narava zravnala človeš
ka nesoglasja, pa tudi drži že 
od večnosti. Menda je poleg 
bolnišnic v zadnjem času zelo 
pestro tudi v psihiatričnih 
ustanovah. "Kako se je začelo?" 
vpraša psihiater novega pacien
ta. "Najprej sem ustvaril nebo in 
zemljo..." Pa da jih ni malo teh 
stvarnikov, pravijo. Se zgolj 
petelinijo oz. resno mislijo, pa 
je tema naslednjega meseca. 
Na branje...

Marko Modrej
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Pripravil Marko Modrej

ŠPORTNI KVIZ
(v ritmih zgodovine)

Je zima kazala mili obraz, da letos snega ne bo, mislil je sleherni izmed nas. Toda bela starka polja ne zapusti, pre
den počitnikar naš se po snegu ne zapodi. Pust klavrno je klical pomlad, kot govoril bi, jaz bi še smučal rad. Valentin 
natrosil nam je srčkov dehtečih, kličoč Gregorija, nesočega vibracij pomladnih, hrepenečih. Pred slovesom svečana 
in ptičjo ženitvijo pa vam v našem kvizu na vsako vprašanje ponujamo več odgovorov in trditev, a le eno je pravil
no. črko pred pravilnim odgovorom vpišite v razpredelnico in dobili boste... nekaj povezano s/z....

1. Odlično, bravo!!! Najlepše je te emo
cionalne besede izreči v trenutku, ki ga 
človek sploh ne pričakuje. Eden teh je 
vsekakor bil v soboto, 19. februarja, ko je 
na svetovnem prvenstvu v nordijskem 
smučanju v Obersdorfu postal svetovni 
prvak 18-letni Rok Benkovič. Koliko let 
smo čakali na ta trenutek, ki ga je pred 
Rokom, v Predazzu doživel Franci Petek?

N 12 
Č 13 
A 14

2. Dan za tem, v nedeljo, 20. 2., pa ponovno. 
Se ena medalja našim junakom višin. 
Tokrat so na srednji skakalnici (HS-100 m) 
naši 'orli' v dramatični končnici premagali 
Fince in za Avstrijci in Nemci osvojili bron. 
Katerega od naštetih ni bilo v bronastem 
kvartetu?

B Jure Bogataj 
K Bine Zupan 
T Jernej Damjan

3. Skoki so paradna slovenska nordijska dis
ciplina. Na tekmah svetovnega pokala je 
bilo do konca sezone 2003/2004 kar 26 
slovenskih zmag, največ, 15, jih je prispe
val...

K Primož Ulaga 
O Primož Peterka 
N Vasja Bajc

4. Kakšnega novega presenečenja si v 
Obersdorfu želimo tudi danes in jutri, pred 
svetovnim prvenstvom v nordijskih disci
plinah pa je potekalo SP v alpskem 
smučanju v...

Z Wengnu 
F Rakitnici 
M Bormiu

5. V primerjavi s skakalci našim smučarjem 
podoben podvig letos ni uspel. Na 'jurje- 
vanju', se opravičujem, na moštveni oz. 
ekipni tekmi so naši pristali na 9. mestu, 
svetovni prvaki pa so bili...

Ž Nemci 
I Avstrijci

V*/s A

6. Največ, kar 11 medalj je z alpskega sve
tovnega prvenstva uspelo domov 
odnesti...

O Američanom 
Z Norvežanom 
N Avstrijcem

7. Več kot letos najboljši reprezentanci po 
številu medalj je na dosedanjih svetovnih 
prvenstvih uspel osvojiti en sam smučar, ki 
je z 12 kolajnami na vrhu večne lestvice 
dobitnikov medalj. To je...

O Marc Girardelli 
J Kjetil Andre Aamodt 
Ž Gustav Thoeni

8. Naši smučarji so doslej na svetovnih 
prvenstvih osvojili 11 medalj, začenši leta 
1982 v Schladmingu, kjer sta po odličju 
posegla legendarna Bojan Križaj in Boris 
Strel. Kar 5 od 11 medalj je osvojila...

R Nataša Bokal 
Z Urška Hrovat 
S Mateja Svet

9. Poleg smučarskih svetovnih prvenstev ne 
smemo izpustiti tudi moškega rokometne
ga v Tuniziji, na katerem smo za las zgrešili 
polfinale in pristali na 12. mestu. Se spom
nite, kdaj je naša izbrana vrsta odigrala 
pripravljalno tekmo proti gostiteljem 
prvenstva v Ribnici?

E 11. januarja 
O 12. januarja 
D 14. januarja

10. Pa še malce športanja z možgani. Na 
tekaški stezi je en tekač pred dvema, en 
tekač za dvema in en tekač med dvema. 
Najmanj koliko tekačev je na tekaški stezi?

Č 2
P 3 
K 5

11. Gremo naprej: Imamo 28 jagod in 21 
čokolad (mmmjam). Koliko nas mora biti, 
da bo dobil vsak enako število navedenih 
dobrot?

Z 7 
H 12 
O 21

12. Grški športni matematik Pitagora je z glas
bilom določil odnose med toni. Glasbilo, s 
katerim je to delal, se je imenovalo 
monokord, katerega posebnost je, da je 
imelo...

A zgolj bele tipke 
C dvoje ustnikov 
B 1 struno

13. V srednjem veku in renesansi se je v glas
bi razvil pojem polifonija, ki ga danes 
večkrat zasledimo pri mobilnih melodijah. 
Kaj neki to pomeni?

C poliranje telefonskih melodij 
V trog lasje prepletenih melodij 
L uh, ta pa je polifonična

14. Za nami je Valentinovo, pred nami gregor- 
jevo, pomlad..., ja ja. Zdaj pa resno: Kako 
se imenujejo krilati spremljevalci antične 
boginje Venere, ki so ji pomagali pri kopan
ju, ji igrali na različne inštrumente?

D amorji 
K trubadurji 
S vandrovčki

15. Če smo pričeli z besedo odlično, z njo še 
končajmo. Pred nami so počitnice, vsem 
uka žejnim jih želimo čimveč (petič). Kako 
pa bi mi najlažje prišli do nje?...Pa prijetno 
do naslednjič!

U četrt stoletja spravimo pod kvadratni koren, 
U seštejemo številko pošte Ribnica,
U uuuu, je, uspelo mi je! Bravo, sedi, pet!
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Odgovor na javno vprašanje

Pust in kulturni dan sta šla, presenetljivo, dobro z 
roko v roki. Nič ni ušlo z vajeti, vse je delovalo 
omikano.
Nismo imeli karnevala, smo pa imeli pokop pusta. 
Res da ne na pepelnično sredo, kot je običaj, 
ampak se je tudi Pustno društvo Goriča vas, tako 
kot mnoga ostala po Sloveniji, odločilo, da svoje 
rajanje pripravi na sam kulturni praznik. Takrat so

bili ljudje doma in zato so lahko k ceremonialu 
privabili več ljudi. Tudi k ribniškemu, ki se je začel 
na trgu, pred barom Lorena, nato pa je žalostni 
sprevod prišel na stari francoski most, Nace 
Kurent pa položen na hladen kamen, od koder je 
bil ves v ognju vržen na poledenelo Bistrico. Vse 
so imeli Goričavljani, še pleh mus'ko in povezo
valca Medarda, tako da je bil pravi mali dogodek, 
ki je kazal na to, da še niso opuščene misli na 
praznovanje pusta, čeprav se jim letos karneval ni 
izšel. Medard upa, da bodo znali občinski veljaki 
in člani društva sesti za mizo in se pravočasno 
dogovoriti o ribniški pustni prireditvi, ki je veljala 
za eno največjih v Sloveniji. "Naj se združijo vse 
institucije in ustanove ter naj pustni karneval bo! 
Ne cajhnat, da ni denarja!"

H

Pustnega rajanja do vrh glave 
dovolj!

Ribnica je imela srečo v nesreči. Potem ko je 
izgubila karneval, ji je ostalo vsaj pustno rajanje. 
Letošnjo pustno soboto se ga je domislil zaseb
nik Milan Abrahamsberg, Trim šport - Tomas 

šport d.o.o., in najel 
ogrevani šotor, 
kamor je popoldne 
najprej zbral starše 
z otroki, ki so se 
veselili ob dveh razi
granih zabavljačih, 
zvečer pa je bilo v 
njem še splošno 
rajanje ob Frenku 
Novi.
Kaj malo je pripom
niti: vse je bilo - 
gostinec je poskr
bel za toplo jedačo 
in pijačo, niso man
jkali niti krofi, pro
gram je bil dober, 
večerna muzika 
tista prava za vesel
jačenje, in občinst
vo, ki se je zbralo, 
ga hvali vse- 

povprek. Zbralo se je šele po eni uri zjutraj, ko je 
prekrožilo vse gostilne in z dobro voljo so se greli 
tudi v najhladnejšem tednu, pri zunanjih -24 stop. 
C. Le ustaviti se nisi smel, da ti niso zaledeneli 
prsti...Nizke temperature, asfaltna podlaga, direk
tiva, da maškare ne smejo za volan in vstopnina 
so marsikoga očitno zadržali doma, toda pustno 
rajanje je bilo ponujeno. Zasebniki očitno ne 
želijo sedeti križem rok in poskušajo živahnost 
vnesti tudi v dolino, vpeto med Veliko in Malo 
goro.

V zadnji številki Rešeta je bilo objavljeno javno 
vprašanje glede organizacije mednarodne pri
jateljske tekme med Slovenijo in Tunizijo, ki je bila 
11. januarja. Bralki se je zdel sporen neurejen 
sedežni red v dvorani.
Naj pojasnimo:
RD Ribnica se je prijavilo na razpis RZS za orga
nizacijo mednarodne prijateljske rokometne 
tekme med reprezentancama Slovenije in 
Tunizije.
RZS je ugodila naši prošnji, s tem pa smo se 
obvezali pokriti določene stroške, in sicer: kon
cesijo za organizacijo, stroške prevoza obeh ekip 
v Ribnico in nazaj v Zreče in Novo Gorico, 
strošek prehrane - večerje za obe ekipe, kar je 
zneslo ca. 700.000,00 sit.
To je bilo izhodišče za določitev cene vstopnice. 
Ker smo prevzeli visoke finančne obveznosti in s 
tem določen rizik, bi bilo za marsikoga logično, 
da damo v prodajo samo vstopnice za odrasle po 
1.500,00 sit (opozorimo naj, da je bila sicer 
vstopnica za odrasle v Ivančni Gorici med istima 
reprezentancama 2.000,00 sit). Uprava RD 
Ribnica pa se je odločila, da da v prodajo tudi 
300 vstopnic za otroke po 700,00 sit, saj smo 
menili, da z ogledom tekme na tako visoki ravni 
lahko največ pridobijo ravno mladi. Finančni 
rezultat pa je bil drugotnega pomena ob upanju, 
da bo dvorana polna in bomo vseeno poslovali s 
pozitivno ničlo.
Ker bi s količino prodanih otroških vstopnic lahko 
povzročili zavzetje ca. polovice glavne tribune, kar 
bi povzročilo nejevoljo večine, ki je sicer plačala 
bistveno višjo ceno, smo se odločili, da vse tiste 
otroke, ki so prišli na tekmo individualno, usmeri
mo na stranske tribune, vsem tistim, ki so prišli s 
starši, pa smo omogočili vstop na glavno tribuno. 
Ne nazadnje smo vse člane RD Ribnica namestili 
za oba gola pod galerijami dvorane v želji, da vsi, 
ki so imeli prost vstop v dvorano, ne zasedajo 
sedežev tistim, ki te možnosti niso imeli.
Na koncu naj opozorimo še na dejstvo, da v ŠC 
Ribnica sedeži niso oštevilčeni, kar je 
onemogočilo korektno razvrstitev gledalcev 
glede na ceno vstopnice. Omenjeno težavo smo 
že predstavili občinski upravi ter dobili zagotovilo, 
da se bodo lotili omenjenega problema.
Za organizacijo omenjene tekme je RD Ribnica 
dobila številna priznanja, tako od same 
Rokometne zveze kot tudi od številnih medijev, 
rokometnih delavcev ter povabljenih gostov iz 
domačega kraja in ostale Slovenije. Zavedamo 
pa se, da je pri tako velikem dogodku in polni dvo
rani težko zadovoljiti vsakega posameznika. 
Vsem tistim, ki so bili zaradi kakršnega koli razlo
ga po tekmi razočarani, se iskreno opravičujemo 
in se bomo pri nadaljnjih organizacijah podobnih 
spektaklov potrudili zadovoljiti čim večje število 
gledalcev.

Športni pozdrav!

RD Ribnica
Predsednik:

Marko ObrstarA. Pahulje

RESET9.R1RNIQA
S1QL.NET

Prebudi se iz samozadovoljstva, Ribniška dolina! Hudo 
mi je zate, a vseeno te ljubim,

ji je v poslovilnem pismu zapisal Nace, ki ga tudi dohtarska ekipa ni zmogla več 
obuditi k življenju. Vzrok smrti: defekt od rojstva, nakar storjen samomor iz obupa 
zaradi nerazumevanja občinskih oblasti in drugih - z detonatorjem.



O Dmevi bralcev
lo ohraniti šolo pred rušenjem, se je v njenih pros
torih zgodilo še marsikaj. Prostorno učilnico krasi 
zbirka otroških risbic, ki so jih narisali vaški malč
ki. Fotografska razstava priča o dogajanju v kraju. 
Odkar so ukinili pouk v šoli, je bila proslava ob 
kulturnem prazniku uspešno srečanje krajanov s 
kulturo. Tako je 'upokojena' šola, zgrajena 1884.

3

Odprta vprašanja direktorici 
občinske uprave - II

Na odprta vprašanja, ki jih je postavil gospod 
Drago Marjanovič v majski številki občinskega 
glasila Rešeto, zaradi svoje skoraj šestmesečne 
odsotnosti odgovarjam nekoliko pozno. Glede na 
to, da so moji sodelavci, tako Občinskemu svetu 
Občine Ribnica, kot tudi Plavalnemu klubu 
Ribnica, v juniju že odgovarjali na zastavljena 
vprašanja, sem menila daje bila s tem polemika 
zaključena, še zlasti ker so bili predstavniki vodst
va Plavalnega kluba Ribnica z odgovori zado
voljni, zato sem menila, da je zadeva v zvezi s tem 
končana. Temu pa očitno ni tako, zato podajam 
naslednje odgovore:

1. Plavalna zveza Slovenije je 28. 3. 2004 poz
vala izvajalce rekreativne dejavnosti h kandidaturi 
za sodelovanje v akciji "Razgibajmo življenje v 
vodi", na katerega bi se lahko zainteresirani nosil
ci programov v pisni obliki prijavili najkasneje do 
14. 4. 2004. Plavalni klub Ribnica je z dopisom 
Občini Ribnica 24. 4. 2004, torej že po preteku 
roka za oddajo prijav, med drugim izrazil željo po 
pridobitvi enournega večernega termina za 
rekreativne dejavnosti. Plavalni klub Ribnica bi 
moral za sodelovanje v že omenjeni akciji 
pravočasno pristopiti k pripravi pogojev za izved
bo programa v Ribnici. Gospa Helena Mate je 
Draga Marjanoviča ustno seznanila, da Plavalni 
klub Ribnica lahko kandidira, vendar mora za 
odobritev termina na vložišču oddati ustrezno 
vlogo. G. Marjanovič je v vložišču vložil brez 
spremnega dopisa le obrazec Plavalne zveze 
Slovenije. Referentka je menila, da je gospod 
Marjanovič ustno seznanjen z dejstvom, da je rok 
za prijavo zamujen, zato mu, žal, pisno ni odgovo
rila. Za spregled se kot oseba, ki je objektivno 
odgovorna, Plavalnemu klubu Ribnica opraviču
jem. Z odgovori na zastavljena vprašanja pa so 
bili poleg Plavalnega kluba seznanjeni tudi člani 
Občinskega sveta Občine Ribnica na 10. redni 
seji dne 22. 6. 2004.

2. Navedba o tem, da klubi in društva že pol leta 
uporabljajo športne objekte na črno oz. brez 
pogodb o načinu, uporabi in upravljanju javnih 
športnih objektov ni pravilna, ker so bile sklenjene 
pogodbe o sofinanciranju izvedbe programov 
športa v Občini Ribica tako v letu 2003, kot v letu 
2004. V pogodbah je predvidena tudi uporaba 
športnih povšin.

3. Zapisnik prvega sestanka Komisije za šport se 
hrani kot javen dokument v arhivu občinske 
uprave, prejeli pa so ga vsi člani Komisije za 
šport. Komisija za šport je zasedala na 1. seji 17. 
marca 2004, na 2. seji 7.4. pa je zapisnik 1. seje 
soglasno sprejela, torej navedba g. Marjanoviča 
"o zapisniku prve seje, ki so ga po treh mesecih 
le nekako sestavili, vmes pa pozabili, o čem so 
takrat razpravljali", ni pravilna. Naj poudarim, da 
se proračunska sredstva delijo izključno na način, 
ki ga določa veljavni pravilnik in v skladu s pri
padajočimi merili. Župan je imenoval Komisijo za 
šport ravno zaradi zagotovitve transparentnosti 
delitve sredstev. Naloga komisije za šport je

priprava letnega programa športa, vodenje javne
ga razpisa za dodelitev finančnih sredstev ter nad
zor nad delitvijo in smotrnostjo dodeljenih sred
stev ter izvajanjem pravilnika za vrednotenje šport
nih programov, nikakor pa ni komisija pristojna 
odločati o "dodatnem 1.000.000 mio SIT', ki naj 
bi bil po navedbi g. Marjanoviča dodeljen "mimo 
javnega razpisa". Komisija je sestavljena iz dveh 
članov občinskega sveta, članice občinske 
uprave in štirih članov športnih klubov in društev, 
kot jih je določil župan.

Na vprašanje o pobudniku nezakonite postavke, 
ki naj bi bila dodeljena mimo javnega razpisa, ne 
morem odgovoriti, ker ne vem, za katero postavko 
je šlo, če pa je o dodatni dodelitvi proračunskih 
sredstev odločal Občinski svet Občine Ribnica v 
sklopu sprejemanja odloka o proračunu, je sklep 
zakonit.

4. Navajanja o hitenju občinske uprave, ki naj bi 
občinskemu svetu podtaknila sprejetje Pravilnika 
o vrednotenju športnih programov, je zlonamerno 
podtikanje, še zlasti, ker občinska uprava pripravl
ja predloge aktov, župan pa je tisti organ, ki suv
ereno in samostojno odloča o sestavi dnevnega 
reda in uvrstitvi določene tematike na dnevni red 
seje sveta. Pravilnik o vrednotenju športnih pro
gramov je poleg statutarno-pravne komisije in 
Odbora za družbene dejavnosti obravnavala tudi 
Komisija za šport, vendar konkretnih pripomb za 
spremembo pravilnika ni imela.

5. Ko pravna oseba v vložišču odda svojo vlogo in 
predhodno plača upravno takso, o vlogi odloči 
pristojni organ v skladu z zakonom o splošnem 
upravnem postopku in v roku, ki ga določa zakon, 
razporejanje terminov v okviru Športnega centra 
Ribnica pa ni upravni postopek.

V tem in že objavljenih odgovorih so negirane vse 
neresnice in podtikanja g. Draga Marjanoviča. Če 
ima g. Marjanovič še dodatna vprašanja, nanje 
lahko odgovorimo in jih rešimo na drugačen 
način s pogovorom, v bodoče pa ne nameravam 
nadaljevati s polemiko, ki jo je začel g. Marjanovič.

Nevenka Turk Kraljič

Na rob praznovanju kulturnega 
praznika

Na Velikih Poljanah so svečano proslavili kulturni 
praznik. Taki dogodki pri vaščanih vzbudijo 
pozornost in vznemirjenje. Že pred prireditvijo 
tečejo pogovori o tem, po prireditvi pa ocenjujejo 
nastope. Vaščani se tako neposredno srečajo s 
kulturnim dogajanjem, saj nastopajo domačini, 
povabljenci pa bogatijo njihovo vedenje o kulturi. 
Da pa je proslava uspešna, je potrebno vsaj 
dvoje: prizadevni prireditelji - organizatorji in pros
tor. Na Poljanah je dolgo vladalo mrtvilo. Aktivni 
so bili le gasilci. Odkar pa je zanesenjakom uspe-

leta, postala žarišče dogajanja v kraju. Težava pa 
je njeno vzdrževanje, saj je vedno potrebno kaj 
popraviti. Upam, da bo upravljavcem uspelo 
ohraniti stari 'hram učenosti'.

Sonja s Poljan

STOJ, 
GLEJ IN 
SE
ČUDI!

Potem ko smo mimoidoči decembra ugibali, 
česa neki seje lotila graditi Pošta okrog stavbe, 
smo januarja, ko smo narejeni izdelek z ograjo 
zagledali, še vedno buljili tja kot tele v nova 
vrata. Ne vedoč, kaj neki bi to lahko bilo - tako 
ozko, tako zavito, tako... Česa vsega se ne 
domislijo dandanašnji arhitekti!

Zamisel, kako urediti invalidom dostop do 
pošte, spominja na rešitev avtobusne postaje 
nekje na Dolenjskem, ko je bila tako lična, da 
bog pomagaj - le avtobusi niso mogli obračati 
na njej...

Isto se bo dogajalo invalidom na vozičkih na 
poti do ribniške pošte. Tistega ostrega ovinka 
na novem dovozu ne bi mogel "zvoziti" niti zdrav 
človek na dveh nogah, kaj šele invalid!

Tekst in foto AP

PISMÜ bralcev
.Rešeto
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Letošnji kulturni praznik 
smo učenci in učitelji 
osnovne šole počastili 
nekoliko drugače kot pre
jšnja leta. Rodila se je ideja 
o kulturni prireditvi na 
prostem. Če Ljubljančani 
lahko poslušajo poezijo 
pred Prešernovim 
spomenikom, zakaj je 
Ribničani ne bi pred 
Miklovo hišo? Rečeno - stor
jeno.

Kulturni praznik nekoliko drugače
0

0r
H

Že v decembru, na rojstni dan našega največjega 
( pesnika, so nam učitelji priporočili teme za liter

arno ustvarjanje: življenje, ljubezen, dom, domov
ina, narava... Polni ustvarjalnega navdiha smo pre
birali poezijo, pisali spise, kovali verze. Nastalo je 
veliko lepih pesmi in zanimivih razmišljanj. Sedaj 
pa smo potrebovali samo še skupino dobrih 
recitatorjev.
Branje poezije ni tako enostavno, kot si morda 
nekateri mislijo. Sprva nam je delalo težave. 
Učiteljici, ki sta nas pripravljali, sta dejali, da je 
treba v poezijo vtkati svojo dušo, pustiti čustvom 
na plan. Vaja dela mojstra in po nekaj vajah smo 
že imeli boljši občutek. 10. februar se je hitro pri
bliževal in bili smo vse bolj nervozni. Bali smo se 
marsičesa, tudi govorjenja v mikrofone.
Končno je prišel ta dan. Morali smo se toplo 
obleči, saj je termometer kazal minus dvajset 
stopinj Celzija. Začeli smo že ob deveti uri. Malo 
smo se tresli od strahu, malo pa od mraza. Vendar 
so recitacije kljub vsemu potekale brez večjih 
nevšečnosti. Postajali smo vedno bolj sproščeni. 
Na vrsto je prišel pravi intervju s pravim 
Prešernom - v temnem plašču s pelerino, cilin
drom na glavi in figami v žepu. Nekateri so se 
nastopu pesnika smejali, večini pa se je zdelo zan
imivo in zabavno.
Kulturno dopoldne smo zaključili ob pol dvana
jstih z dobrim občutkom, da smo kljub hudemu 
mrazu uspeli pripraviti prireditev, ki se je bomo še 
dolgo spominjali. Našo prireditev so z glasbenimi 
točkami popestrili tudi učenci glasbene šole, ki so 
kljub bojazni, da jim bodo glasbila zaradi hudega 
mraza zamrznila, svoje delo dobro opravili.
Da smo našo prireditev uspeli izpeljati v takšni 
obliki, kot smo si jo zamislili, se moramo zahvaliti 
Občini Ribnica, predvsem pa gospodu Janezu 
Škrabcu, ki je kot ljubitelj kulture ponovno prisluh
nil našim željam.

Gea El Habashy

Intervju s Prešernom

Pozdravljeni, dr. Prešeren, v Ribnici, kjer ste 
preživeli dve leti svojega otroštva, ko ste se 
šolali v znameniti ribniški trivialki. Kakšni so 
vaši spomini na Ribnico?

"Moje otroštvo je bilo zelo lepo, a je kaj hitro mini
lo. Že s sedmimi leti se odšel od doma, s težkim 
srcem. Ker sem bil zelo navezan na mater, me je 
mučilo domotožje. Čeprav sem bil kot odličnjak 
vpisan v Zlato knjigo, v Ribnici nisem bil rad.
Raje bi bil doma."

Šolali ste se tudi v Ljubljani in na Dunaju. 
Zakaj ste se odločili za poklic pravnika?

"V mojem času je bil to, razen duhovnika, še edini 
poklic, v katerem si lahko kaj dosegel. Duhovnik 
pa kljub materini želji nisem želel postati, čeprav je 
bilo v našem rodu kar nekaj študiranih ljudi, zlasti 
duhovnikov."

Vaše pesmi se lahko merijo z najboljšimi 
stvaritvami najboljših evropskih lirikov od 
antike do novejših časov. Zakaj ste pisali 
poezijo?

"V pesmih najlaže izrazim svoje čustva: ljubezen, 
žalost, osamljenost, razočaranje nad krivicami in 
hinavščino naše družbe."

Komu ste namenili svoje pesmi?

"Posvetil sem jih ljubljeni deklici, svojemu narodu, 
domovini, skratka vsemu, kar sem imel kdaj rad."

Ste imeli veliko prijateljev?
"Nisem imel veliko pravih prijateljev. Po tragični 
smrti Matije Čopa in kasneje še veselega tovariša 
Andreja Smoleta sem ostal osamljen. To so 
žalostni spomini."

Oprostite moji radovednosti, toda veliko 
Slovencev zanima, kako je s tem. Govori se 
namreč, da radi globoko pogledate v 
kozarec. Ali to drži?

"Hja, nekateri res govorijo, vendar so to le čenče. 
To počenjamo vsi. Za zdravje, kajne! Včasih spi
jem tudi kozarček, preden se lotim pisanja pesmi. 
Tisti, ki me vidijo le kot pijanca, ki se sam sebi 
smili, vidijo le moj obris. Moje notranjosti pa ne 
pozna skoraj nihče. Seveda pa bi lagal, če bi 
rekel, da pijem samo ob posebnih priložnostih."

Zakaj vam otroci pravijo Doktor fig?
"Ker imam suknjič vedno poln fig in otroci to vedo. 
Rad jim kaj dam: fige ali kak krajcar".

Pripravili učenci 8. c razreda osemletke
Foto AP

Jasmina Ahčin:

SVET OKROG MENE
Svet je danes v mnogih očeh 
siv in dolgočasen.
To ni kar pri enih ljudeh,
to je pri tistih, ki se jim to vidi v očeh.

Če ne bi bili tako zasvojeni 
s sto razvadami, 
bi se vsak dan zbujali veseli, 
da bomo nekaj novega doživeli.

Dan polepšalo bi ptičje petje, 
cenili bi že drobne, vsakdanje stvari.
Občudovali bi poletje,
Vsa narava nam bila bi lepo cvetje.

Ko prišla bi pomlad, 
bi ptički na vejah žvrgoleli.
Ljubezen nam bila bi v slad, 
le pridi hitro, pomlad.

Jaz prebujam se vesela 
v vsak dan,
da bi srce kaj novega doživelo, 
da bilo bi mi veselo.

Sara Prelesnik:

SUŽNJA
Vihar v mojem srcu bije boj, 

boj za obstoj. 
Od tu tja, pa spet nazaj, 

od tam naprej, 
moje potovanje nima mej. 

Ljudje po obrazu drugačni, 
a v srcu isti, 

v duši niso čisti, 
njihovi glasovi so temačni.

Sonce sije, 
toča bije, 

burja brije. 
Od oseke do plime, 
odpoletja do zime. 

Pot od nas teče, 
življenje odteka iz nas, 

smrt nič ne reče, 
dokler ne pride njen čas.

Vklenjena sem v verige težkega življenja, 
nobenega nimam veselja, 

ne morem utišati v duši rjovenja, 
kričanja po prostosti, 

v sanjah se zatekam k tej norosti. 
Nič drugega mi ne preostane, 

le žalost me objame.

Ko dih zastane, 
ko tema vstane, 

ko srce preneha biti, 
nikar pozabiti, 

da največje svoboda 
in naj se to naprej prenese iz našega roda.

jLešero



Snemanje radijske oddaje

Domišljija otrok dobila krilila!
Vse smo lahko slišali na radijski oddaji, tudi to, kakšna je morda bila 
Ribnica pred 3000 leti in kakšna bo njena podoba, ko se bo pisalo leto 
3000.

V sneženem zimskem dnevu, ki je 
bil 29. januarja, smo morali že ob 
7.30 priti v šolo zaradi priprave in 
snemanja oddaje Otroški brlogec 
na Radiu Univox. Zbralo se je 
preko štirideset učencev od prve
ga do 8. razreda, ravnatelj in 
učiteljice.

V učilnici smo pripravili prostor za tri stoječe 
mikrofone in razne aparture, tako da je nastal 
nekakšen radijski studio. Novinar Tomi in tehnik 
Uroš sta nas seznanila s potekom nastopanja 
pred mikrofoni. Sledila je vaja. Ob devetih je bilo 
vse nared in vključili smo se v živo radijsko pred
vajanje.
Oddaja se je pričela z značilno avizo in s pred
stavitvijo vsebine. Najprej sta v sproščenem 
pogovoru nastopila Tomi in ravnatelj France 
Ivanec. Prav smešno je bilo, kajti Tomi je moral 
včasih kot učenec profesorja Ivanca odgovarjati 
na njegova vprašanja iz zgodovine, sedaj pa sta 
vlogi zamenjala. Ravnatelj je govoril o Prešernu, 
Zlati knjigi in o Prešernovih šolah v Sloveniji. 
Veselo Miheličevo skladbo o Ribničanu je urezal 
šolski ansambel Šprickangelbas, komorna 
skupina mladinskega pevskega zbora pa je 
zapela ljudsko Od Rib'nce do Rakit'nce. 
Osmošolca sta prebrala šaljivo pesem v rib
niškem narečju, četrtošolci pa domišljijska spisa 
'Ribnica pred 3000 leti' in 'Ribnica leta 3000'. 
Skupina drugošolcev je zapela šegavo pesem 
'Vre, vre, vre, mi smo pa Rib'nčanje'. Tako smo v

prvem delu učinkovito predstavili naš kraj. 
Predstavnika šolskega novinarstva sta pred 
mikrofon povabila deset učencev iz 1. in 2. razre
da devetletke. Povprašala sta jih, kako se počuti
jo na naši šoli, kaj jim je všeč, ali so pridni in če so 
učitelji prijazni. Drug čez drugega so odgovarjali, 
da učiteljice niso stroge, da se lahko veliko igrajo, 
pogovarjajo in šalijo.
Tretješolci so prebrali zanimive sestavke o tem, 
kakšna je bila šola včasih in kakšna je danes. 
Poseben nastop je izvedla osmošolka, ki je pred 
mikrofon povabila pesnika Prešerna, s katerim je 
opravila intervju. Spraševala ga je o šolanju, pes
ništvu, ljubezni in prijateljstvu. Prešeren je gladko 
odgovarjal.
Med posameznimi nastopi so bile recitacije 
pesmi, ki so jih napisali učenci. V pesmih so 
izrazili svoje razmišljanje o svetu, naravi in življen
ju. Ker se na šoli učimo tuje jezike, sta dve učen
ki recitirali v francoskem jeziku. S športnega 
področja sta rokometaša predstavila rokometne 
uspehe, naravoslovki sta poročali o nar
avoslovnih dejavnostih, novinarki pa o lastni 
novopečeni reviji XL.
Predstavnik radia nas je povabil k sodelovanju 
šele osem dni pred snemanjem, tako da smo za 
priprave imeli malo časa. Učenci in učitelji smo 
dokazali, da se na šoli dogaja marsikaj, kar lahko 
vsak trenutek predstavimo tudi drugim. Kdor je 
oddajo Otroški brlogec poslušal, se je o tem 
lahko prepričal.

Zdenka Bartol, pomočnica ravnatelja

IZ VRTCA 
RIBNICA zapisali...

Tri vzgojiteljice iz vrtca Ribnica so 
poskrbele za praznično vzdušje 
predšolskih otrok, navduševale so 
tudi nekatere šolarje, veselje in nav
dušenje pa so prinesle tudi staršem 
otrok in ostalim, ki sojih spremljali. 
Škrat, zajec in lisica so vsako sredo 
v decembru razveseljevali najmla
jše s petjem in igranjem, pravljico in 
telovadbo.
'Vse štiri prireditve so bile izvedene 
prostovoljno.
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Hajvečja nagrada in potrditev naše
mu delu so bili otroci, ki so v 
velikem številu obiskovali prired
itve in ob njih uživali, ter zadovoljni 
starši.
"Dragi otroci in starši! Upamo, da 
vam bomo lahko tudi naslednji 
praznični december podarili 
pravljične večere in še kaj..."

Vsem se še enkrat najlepše zahvaljujemo! 
Sponzorjem se zahvaljujemo na strani 14.

Darja Šilc
Foto Petra Šilc

Dekliški pevski zbor prepeval 
v Kliničnem centru

Bolezen je težka preizkušnja, ki je 
doletela že skoraj vsakega izmed 
nas. Vsekakor pa je lažje, če ima 
človek koga, na kogar se lahko 
obrne, da mu ta nakloni prijazen 
pogled ali minuto svojega časa.
Tako smo se 13. februarja pevke dek
liškega pevskega zbora Dolenja vas v 
spremstvu zborovodje Franceta 
Trdana odpravile proti Ljubljani.
Prepevale smo pri maši, pri kateri je 
bilo udeleženih veliko bolnikov, ki se 
zdravijo v ljubljanskem KG. Po maši 
nam je duhovnik Miro Šlibar (prvi bol
nišnični duhovnik) v zahvalo za prepe
vanje poklonil karte za ogled razstave Pa še nekaj iz Šlibarjeve pridige: "Zdravje je
jaslic, ki je ravno tisti dan zapirala svoja vrata v potrebno ceniti in varovati ter zaupati Božji prev-
cerkvi sv. Jožefa v Ljubljani. Ker je bilo dopoldne idnosti!" 
dokaj naporno, smo na poti domov naredili
postanek na Škofljici in si s picami potešili lakoto. Marija Bojc

lEšero
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Rešeta izide 

25. marca. 

Gradivo oddajte do

12. marca.



: HROVAČANE ZOPET GOSTILI 
PRIIATELII IZ BUKOVCEV

B
Kljub temu da letos v Ribnici ni 
bilo slavnega pustnega karnevala, 

BI se Hrovačani niso pustili prikra
jšati za ta praznik. Sami so si 
priskrbeli podoživitev tega tradi- 

M cionalnega dogodka, in to ne 
samo na Ribniškem, tudi na Štajer
skem.

Svoje praznovanje so začeli na pustno nedeljo. 
Okrog 10. ure zjutraj so vas pozdravili pravi kuren
ti, ki jim na Štajerskem rečejo koranti, in začeli 
odganjati zimo. Veseli zvonci so odzvanjali po vsej 
vasi in Hrovačanke so jim okoli pasu zavezale 
robček. Pri jutranji kavici in zajtrku na Dragovi 
domačiji so fantje razložili, da je dekle v pretek
losti poklonilo robček tistemu fantu, ki je v njenem 
srcu dobil poseben prostorček. In kako je bilo to 
v Hrovači? Ja, prišlo je do majhnega problema, 
saj danes zaradi papirnatih robčkov sploh 
nimamo več tistih pravih, iz blaga. Ker so koranti 
vztrajali, da jim dekleta nekaj pa le morajo dati, je 
najbolj zaželeni dobil kar tangice. No ja, saj tang- 
ice nimajo dosti manj blaga kot robček. In z 
gotovostjo si upamo trditi, da se daru ni branil. 
Dan seje nadaljeval. Ura je odbila poldne in prišel 
je čas kosila. Zadišalo je na Gornikovi mizi. Anica 
je gostom postregla s pravo domačo govejo 
juhico.
Čas, ki je gospodar sodobnosti, je korente in še 
nekaj predstavnikov društva opozoril, da se mora

jo odpraviti v Kočevje. Tam so v povorki zopet 
dokazali, da njihova srca še vedno rada ogrejejo 
mlada dekleta.
Pustni torek. Ura je 5. zjutraj, po Hrovači pa se že 
sliši govorjenje vaščanov. Kam se spet odpravlja
jo, bi vprašal radovednež. V 
avtobus so "natlačili" pustno 
opremo in odhiteli deželi 
rujnega naproti. Vožnja je 
bila umirjena. Prispeli so do 
Markovcev, kjer jih je v 
občinske prostore povabil 
župan, g. Kekec. Sprejel jih 
je s častjo in spoštovanjem 
do obiskovalcev, res so bili 
ponosni, da si je prvak 
občine vzel čas in jih poz
dravil. Ribničanje so na 
obisk prišli brez pravega 
župana, vendar jih je 
spremljal pustni župan, ki 
ga je šegavo upodobil 
France Petek, in gostiteljem 
pokazal tisto pravo ribniško šegavost. Markovški 
župan jih je po sprejemu na občini povabil tudi v 
župnjisko cerkev, do največjega mlina v občini 
Markovci, jim razkazal industrijsko cono in s pono
som razložil nastanek umetnega jezera. Kar celo 
dopoldne se je posvetil prišlekom.
V času za kosilo se je v želodcih obiskovalcev 
nekaj oglasilo. Ni minil trenutek, že je v gasilnem 
domu v vasi Bukovci kuhar obilno postregel.

Sledil je krajši počitek in čas za pogovor.
In potem se je začelo. Osrednji dogodek obiska. 
Moški predstavniki so se oblekli v pustne 
Ribničane. Ženski del obiskovalk pa je upodobil 
ribice, ki jih je skrbno varoval velikan. Hrovačani 
so bili navdušeni, da se je sprevod pomikal kar po 
vasi in da je skoraj pri vsaki hiši na dvorišču stala 
mizica, ki je bila polna dobrot - od vina do 
domačega peciva. Pa kako prijazno so domačini 
pozdravljali maškare. Vsakemu so namenili nas
meh, mu ponudili prigrizek ali pa so srca 
poskušali ogreti s kuhanim vinom. Konec vasi je 
oznanil zaključek povorke.

Bilo je konec sprehoda, vendar se s tem ni konča
lo veselo razpoloženje. Bukovčani so pripravili 
pravo veselico, ki pa jo je žal prekinila narava, ki je 
oznanila, da se sonce poslavlja in prišepnila 
Hrovačanom, da je čas odhoda. Veselo so se 
"skobacali" v avtobus in že v mislih pozdravljali 
svojo Hrovačo.

Maruša Prelesnik
Foto Mija Peček

Vandramo s študenti

V METLIKO PO LOVORIKO
da so zaplesali kar v športni dvorani na tribunah. 
Veselje se po končanem turnirju ni zaključilo. 
Vprašali so se: "Zakaj pa si ne bi razširi obzorja in 
spoznali še kakšen dolenjski kraj?" Iz Črnomlja jih 
je šele ob enih ponoči pregnala dogovorjena ura
odhoda. Ker energija kljub celodnevnemu 

aktivnemu življenju ni 
popustila, so s polko 
in vlakcem nadaljevali 
kar na avtobusu. Zakaj 
pa ne? Samo enkrat 
greš v Metliko po 
lovoriko.

V Ribniškem štu
dentskem klubu je 
doma tudi kultura, 
zato vas, dragi 
poslovneži, obrtniki, 
podjetniki in tudi vsi 
Ribničanje, ki ste 
naklonjeni naši kulturi, 
naprošamo za
denarno pomoč pri

Ribniški študentski klub je za 
svoje člane in druge prijatelje 
pripravil izlet v Metliko, saj so v 
sodelovanju s študentskim 
klubom iz Brežic organizirali turnir 
v malem nogometu. Če vas samo 
spomnimo, so ribniški študentje v 
lanskem letu osvojili lovoriko in 
postali prvaki države med študen- 
tarijo. V Metliki ni bil zaključni 
turnir, vendar so se mladi veselja
ki vseeno odločili, da podprejo 
svoje fante.

Z navdušenjem so pozdravili Metliko, ki kot 
mestece v jutranjih urah ni ponudilo drugega kot 
le majhno gostilnico za jutranjo kavico. Polni 
zanosa so spremljali ribniške nogometaše. 
Navijaško je bil najbolj navdušen Trubi, saj je s 
seboj prinesel navijaške panoje, na katerih je bilo 
z debelimi rdečimi črkami zapisano: Veni, Vidi, 
Vici, naslednji se je glasil V Metliko po lovoriko. To 
še ni bilo vse. Za dekleta je pripravil prave navi
jaške šale, kjer je zopet z rdečo pisalo Prvaki. 
Navijanje so podprli tudi Jani, Jan in Emil, ki je v

Metliko prinesel kar tubo, prijateljema pa naročil, 
da morata vzeti boben in trobento. Na tribuni je 
torej odzvanjala prava ribniška viža. Kljub temu da 
ribniški fantje turnirja niso osvojili, so jih po 
končanem turnirju navijači z navdušenjem poz
dravili. V kri jim je prišel duh navijaštva in jih je 
spremljal do konca dne. Preden so zapustili 
Metliko, so se tudi spoznali s študenti iz Slovenj 
Gradca in skupaj prepevali domače "ta prave" 
slovenske pesmi. Ritem glasbe jih je tako osvojil,

pripravi pesniške zbirke. Projekt se bliža h koncu, 
saj so mladi že oddali svoje stvaritve, primanjkuje 
nam le še nekaj denarnih sredstev. Že vnaprej 
smo veseli, da želite podpreti našo dejavnost. 
Svoje donacije lahko nakaže na tekoči račun: 
02321-109412/65

Maruša Prelesnik
Foto arhiv RŠK
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Svetniški zapiski

Dramilo
Sicer ne vem, ali so občani zadovoljni z delom 
Občine Ribnica (župana, občinskega sveta in 
uprave) ali ne, ker v lokalnem glasilu in drugih 
medijih ni opaziti skoraj nobenih komentarjev o 
tem. Opaziti pa je, da tudi ni nobenih vprašanj 
občanov in urednikov, s katerimi bi želeli pridobiti 
odgovore o kakšni za Ribnico pomembni stvari. 
No, s kvaliteto odgovorov in gradiv se ne moremo 
pohvaliti niti na občinskem svetu, saj se od seje v 
sejo ponavljajo iste težave. Celo na isti seji 
občinskega sveta smo svetniki soočeni s podatki 
in predlogi, ki se med seboj ne ujemajo. Če je v eni 
točki zapisan en podatek, pa je ta že v naslednji 
popolnoma drugačen.
Tudi na zadnji seji smo se soočili s tem proble
mom. Pri postavki knjižnica je župan pri obravnavi 
informacije o utemeljenosti lokacije KIC 
(knjižnično informacijskega centra) predlagal, da 
se letos dokončajo samo projekti v višini 7,5 mio. 
Že v naslednji točki, proračunu za leto 2005, pa 
znaša postavka kar 19 mio sit. To pomeni, da se bo 
tudi gradilo. Kaj torej velja, kateri podatek je 
odveč? Podobnih nedoslednosti je še več.
Tudi sicer je s sestavo proračuna problem. Ključna 
prihodkovna postavka, ki odraža delo župana in 
občinske uprave, prihodki iz naslova sofinanciranj, 
je več kot 100 mio sit nižja kot je bila preteklo leto. 
To pa istočasno tudi pomeni, da bo za toliko manj 
tudi investicij v komunalno infrastrukturo in javne 
objekte in toliko manj tudi prihodka za družbe, veči
noma ribniške, ki bi uspele na javnih razpisih. Več 
ali manj izključno zaradi tega je občinski svet 
decembra tudi zavrnil predlog proračuna.
Novi, februarski predlog proračuna je bil na pri
hodkovni strani popolnoma enak kot zavrnjeni. V 
enem mesecu predlagatelj proračuna ni uspel 
povečati nobene postavke. Ministrstva in drugi 
ponudniki javnih sredstev nas ne poznajo. 
Zamujeni so mnogi razpisi, na katere bi se lahko 
prijavila občina in pridobila nujno potrebna dodat
na sredstva. Zakaj se na razpise ni bilo možno pri
javiti, je župan obrazložil na treh straneh. Ne vem, 
česa je več, neznanja ali nerodnosti. Očitno pa je, 
da delo tudi v preteklem letu ni bilo uspešno.
Že pri pripravi proračuna za leto 2003 smo svetni
ki SDS opozorili, da je potrebno zastaviti investici
je, za katere so že pridobljena sofinancerska sred
stva in bistveno povečati postavko Projekti. 
Predlog je lokalna večina (SLS, LDS, ZLSD) vehe
mentno zavrnila. Nad starimi projekti so se zmr
dovali, novih niso zmogli (znali) pripraviti in nastale 
so luknje. Očitno je, da sedanja politična in strokov
na občinska garnitura ne obvladuje principov in 
tehnologije delovanja občinske in državne uprave, 
zato se pojavljajo veliki izpadi sofinancerskih virov, 
ki se jih je prej z velikim trudom vztrajno poveče
valo.
Menim, da je potreben razmislek o tem, kako 
naprej. Dejstvo je, tako kažejo proračunski podat
ki, da smo kot občina neuspešni. Zato je bila na 
zadnji seji podana pobuda, da se predvidi 4mio sit 
za volitve organov občinskih oblasti. To je mnogo 
cenejše kot nova 100 mio luknja prihodnje leto. 
Menim, da je prav, da se zdramimo in odreagiramo 
prej, preden bo ladja povsem potonila. Vsa 
dosedanja opozorila svetnikov SDS so bila 
pravočasna, utemeljena in korektna. Tudi to je, 
upam, vredno razmisleka.

Jože Tanko, občinski svetnik

.Rešeto

NA ZNANJU TEMELJEČA DRUŽBA. 
ALI RES?
V vseh zakonih, nacionalnih in drugih programih, 
skratka, v vseh dokumentih, ki smo jih po 
osamosvojitvi sprejeli na področju šolstva, je 
zapisano, da bo znanje ena naših najpomembne
jših konkurenčnih prednosti. Tudi z nastopi so nas 
vsi najpomembnejši in najodgovornejši državni 
uradniki vrsto let prepričevali, da je naša šola zelo 
dobra. Kaj dobra, odlična in dajo bomo z nekater
imi popravki samo še izpilili in izboljšali.
Vendar - kot je to po navadi - tam, kjer je največ 
hvale, so problemi največji in sistem najslabše delu
je. Za lepimi besedami in pojasnili je običajno 
povsem drugačna resnica.
Pred dobrim letom nas je presenetila raziskava, po 
kateri so slovenski študentje prav med najbolj 
funkcionalno nepismenimi, po domače med naj
manj iznajdljivimi in veščimi pri izpolnjevanju in 
razumevanju praktičnih vsakodnevnih formalnih 
zadev. Pokazalo se je, da so naši otroci nabiti s 
teorijo, da pa ne razumejo nalog, obrazcev....in da 
so zato manj usposobljeni za razreševanje tovrst
nih problemov. Takrat so se nekateri zelo trudili, da 
so težo in ugotovitve te raziskave zmanjšali in jo 
prikazali kot manjšo in nepomembno nerodnost v 
našem izobraževalnem sistemu.
Nedolgo tega pa se je javnost seznanila z rezultati 
mednarodne primerjalne raziskave (študije) - 
TIMSS, ki je analizirala znanje osnovnošolcev na 
področju matematike in naravoslovja. Raziskava je 
potekala v letu 2003 v več kot 50 državah istočas
no in je z enakimi preizkusi znanja v enakih pogo
jih ugotavljala raven znanja šolarjev, ki se ga imajo 
priložnost naučiti v šoli. Pred to raziskavo sta bili že 
dve, leta 1995 in 1999. V vseh treh je sodelovala 
Slovenija.
Zadnja in tudi predhodne raziskave so pokazale, 
da se Slovenija po ravni matematičnih in nar
avoslovnih znanj ne uvršča najbolje, le okoli sve
tovnega povprečja oziroma na sam rep evropskih 
držav. Se posebej je zaskrbljujoče, da se 
zaostanek za najuspešnejšimi (Tajvan, Južna 
Koreja, Hongkong...) celo povečuje. Še bolj pa 
zaskrbljuje, da so rezultati primerljivega razreda 9- 
letke slabši kot 8-letke, kar je zelo presenetljivo in 
težko razumljivo, saj naj bi z nedavno reformo 
osnovne šole bistveno dvignili nivo znanja naših 
učencev.
Še posebej pa smo lahko zaskrbljeni, da je % 
učencev, ki dosegajo 90% mednarodno (v 
raziskavi) predpisanega znanja polovico manjši kot 
v Rusiji ali Ameriki (6%), skoraj 4x nižji kot na 
Madžarskem (11%) ali 8x nižji kot na Japonskem 
(24%). Podobno slabo smo se odrezali tudi pri 
ostalih treh nivojih - pri 25,50 in 75 %. Postavlja se 
vprašanje, zakaj dosegamo tako nizke ravni znanja 
in zakaj pri nas manj učencev kot v drugih državah 
dosega posamezne nivoje znanja?
Ali nam je to prinesla pretirana demokratizacija v 
šoli, ko se je s šolskimi pravilniki uveljavil drugačen 
red in odnos med starši, dijaki in učitelji? Ko se je 
avtoriteta učiteljev sistematično drastično znižala in 
ko so se pravice učencev visoko povzdignile in ko 
do veljave prihajajo predvsem nevzgojeni, disci
plinsko problematični učenci, ki si lahko dovolijo 
praktično vse. Trpijo predvsem dobri in vedoželjni, 
ker ne pridobijo dovolj znanj.
Ali imamo slab učiteljski kader, ki ne zna na pravilen 
in sodoben način posredovati znanja, ali pa je v šol
skih programih oziroma v učnih načrtih vrsta stvari,

ki učence samo obremenjujejo in k njihovi prak
tičnosti ne prispevajo ničesar? Ali smo morda kot 
narod manj sposobni? In še bi lahko postavljali 
vprašanja in iskali odgovore.
Je pa dejstvo, da imajo naši učenci bistveno večje 
težave z razumevanjem nalog in jasno je, da so že 
tu podani nastavki za funkcionalno nepismenost, ki 
se ugotavlja pri starejših populacijah.
Presenetljivo pa je, da imajo naši otroci o svojem 
znanju nadpovprečno visoko mnenje, precej višje 
kot v tistih državah, ki so dejansko uspešne in ki se 
lahko pohvalijo z dobrimi rezultati. Uspešnejši nar
odi so do sebe bolj kritični, bolj rezervirani, bolj 
dvomijo vase, imajo občutek, da ne vedo vsega in 
da jim nekaj manjka. Naši pa imajo občutek, da 
delajo še/že preveč, da so se izčrpali in da nimajo 
več rezerve. To lahko tudi pomeni, da otrokom 
privzgajamo napačne vrednote in da jim napačno 
oziroma nekritično - idealizirano razlagamo dejan
sko stanje. Mlada generacija to z veseljem povze
ma, s temi napačnimi oce
nami bo živela še desetlet
ja in jih kasneje ravno tako 
nekritično prenašala na 
svoje potomstvo.
Sprašujem se tudi, zakaj 
tako težko objektivno anal
iziramo stanje na šolskem 
področju, na katerem 
hočemo graditi svojo 
bodočnost. Zakaj ne ugo
tovimo, kako to počno 
najboljši? Na področju matematike in naravoslovja 
dominirajo otroci iz jugovzhodne Azije, iz držav, ki 
jim zaradi gospodarske uspešnosti pravimo Azijski 
tigri in pričakovali bi, da bi nam tisti, ki so z naše 
strani sodelovali pri tej raziskavi (nekateri že 
večkrat), povedali vsaj glavne vzroke, zakaj tako 
veliko zaostajamo prav za njimi. Te vzroke moramo 
ugotoviti čimprej in po potrebi prenoviti učne 
načrte, didaktike, pristope in želenim ciljem pri
lagoditi pravila, metodologije, pravilnike, statuse... 
Jasno je, da brez ustreznega in kvalitetnega znan
ja ne moremo pričakovati uspešne in kvalitetne pri
hodnosti.
S slabim konjem pač ne moremo biti uspešni v 
dirki za najvišje nagrade.

Jože Tanko, poslanec DZ

Obvestilo

N.Si
POSLANSKA PISARNA
bo odprta vsak 2. ponedeljek od 10. do 11. ure, 
če bo potreba, pa tudi dalj časa. V poslanski 
pisarni bo poslanec Franc Capuder.

MINISTRSKA PISARNA
bo odprta vsak 1. in 3. ponedeljek v mesecu od 
11. do 12. ure.
V ministrski pisarni bo minister Janez Drobnič. 

Vabljeni na Škrabčev trg 40, Ribnica.
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Postopki priprave

hranilnih vrednosti
"Z izbiro primernega 

/ääjjääfc postopka priprave lahko 
SäpwÄ v veliki meri vplivamo na 

Ä'<»« obstojnost in vsebnost
‘Sv /-r- aktivnih učinkovin v naši

hrani ter izboljšamo pre- 
JEM bavljivost in izkoristljivost 

mm " WtM hrane," je v zanimivem in 
koristnem predavanju 

povedala Anja Janeš, univ. dipl. inž. agroživilske 
tehnologije za člane društva Joga v vsakdanjem 
življenju Ribnica, 4. februarja v Ribnici.

1. POSTOPKI TOPLOTNE OBDELAVE 
HRANE
KUHANJE (priprava zelenjave, sadja, juhe...) je 
način priprave živila, pri katerem postane običa
jno ob temperaturi 100° C le-to užitno zaradi 
mehčanja. Med kuhanjem se izlužijo iz živil 
hranilne snovi, zaradi česar se zmanjša njihova 
prehranska vrednost. Če se živila razkuhajo, izgu
bijo še vonj, okus in barvo.
CVRENJE (rdeče in belo meso, ribe, zelenjava...) 
je postopek, pri katerem živilo plava v segreti 
maščobi in jo vsrkava. Omogoča nam hitro 
pripravo obroka, vendar pa zaužijemo precej 
velike količine maščob. Izbirajmo olja, ki jih je 
mogoče segreti na nekoliko višjo temperaturo 
(primerno za cvrenje), da ne pride do oksidacije, 
ki ima negativne učinke na prebavo in deluje 
kancerogeno. Ob tem lahko še uporabimo poso
do, ki omogoča pripravo z manjšo količino olja. 
Hranilna vrednost živila se bistveno ne spremeni, 
saj beljakovine zakrknejo in ne dopuščajo izce
janja sokov.
PEKA NA ŽARU (meso, zelenjava, sadje, ribe...) 
omogoča, da prehaja toplota na živilo, ki dobi 
značilen vonj in okus. Jed zavijemo lahko tudi v 
alufolijo. Pozornost je treba usmeriti na izbiro 
primernega žara, kajti pri klasični peki na žaru je 
dokazana tvorba kancerogenih ali rakotvornih 
spojin. Zato je najprimerneje najprej pripraviti 
žerjavico in tudi kasneje dodajati že gotovo žerjav
ico ali pa izbrati ploščni žar, grdelo, marmorni žar, 
vulkanske kamnine, teflonski ali plinski žar. Tako 
pripravljen obrok je lahek, okusen in zdrav z 
visokimi biološkimi vrednostmi.
PRAŽENJE je hiter način priprave hrane, ki jo na 
segreti maščobi mešamo in pustimo toliko časa, 
da spremeni barvo, npr. čebula zarumeni - le 
rahlo spremeni barvo - če močno zarumeni, 
postane škodljiva. Med praženjem se razvijajo 
aromatične snovi, ki dajo živilu prijeten okus. 
Izgube biološko aktivnih snovi so veliko manjše 
kot pri klasičnem kuhanju v vodi.
DUŠENJE je dolgotrajen način kuhanja v last
nem soku z manjšimi količinami vode, zato 
ostane hranilna vrednost živil razmeroma dobro 
ohranjena; izgubijo nekaj arome, ki jo nadomesti 
dodatek začimb.
BLANŠIRANJE je hiter postopek predpriprave 
živil pred zamrzovanjem pa tudi zaradi izboljšanja 
prebavljivosti, npr. sojini kalčki. Uporablja se za

Bojan Čebin, športnik leta 2004

"HVALA, RIBNICA!"
Obetavni triatlonec se je odpeljal z novim oplom, pokala pa se je odkrito 
veselil s svojimi prijatelji in kolegi

Ko bi ga videla še po prireditvi, kako srečen je bil 
naziva, so mi hiteli pripovedovati tisti, ki so se po 
pompozni prireditvi R-kanalov športnik leta 2004 
še malce zadržali na tleh dvorane Športnega cen
tra. Ta je bila 28. februarja nabito polna, zasede
na so bile celo stranske galerije, in gotovo ni bil 
edini povod brezplačen vstop. Ribnica, Kočevje, 
Sodražica, Velike Lašče in Loški Potok so že 
devetič izbirali športnika, ki se je s svojimi dosežki 
najbolj približal idealu in izpolnil pričakovanja.
V akciji TV R-kanala, strokovne komisije in šport
nih izvedencev iz petih občin, ki je potekala skozi 
vse leto, izbrali 12 nominirancev za naziv športni
ka leta. Uvrstili so se: Bojan Čebin, Triatlon klub 
Ribnica, ki si je za cilj postavil uvrstitev na olimpi
jske igre, morda že v Pekingu 2008. leta; Dejan 
Šenk, ki želi letos ponovno postati državni prvak v 
kategoriji hitrostnega motociklizma in se v pokalu 
Alpe Adria umestiti med najboljše tri dirkače; 
Damjan Škaper, ki je bil leta 2004 najboljši 
igralec in strelec v ribniški rokometni ekipi ter 
Maks Riossa, ki uspešno tekmuje v konjeniškem

In kaj pravi na laskavi naslov 
Bojan Čebin?
"Zadovoljen sem, zares vesel! Čisto malo sem 

sicer pričakoval ta naslov, saj ima Triatlon klub 
Inles - Riko veliko članov in simpatizerjev. Pa 
tudi drugi so že opazili moje uspehe in uspehe 
naših članov. Sem po drugi strani pa tudi pre
senečen, saj imajo tudi drugi športi in športniki 
veliko privržencev in navijačev. Videl pa sem, 
tako na sami prireditvi kot tudi po njej, da so 
ljudje z letošnjim izborom zadovoljni, saj mi z 
veseljem sežejo v dlan in čestitajo. Zahvalil bi se 
vsem, ki so glasovali zame pri R-kanalovem 
Športniku leta kot tudi pri Anteninem izboru za 
Naj mladega športnika leta 2004."
Bojan Čebin je namreč po izboru bralcev revija 
Antena zasedel drugo mesto med mladimi 
športniki leta 2004, zmagal je rokometaš Vid 
Kavtičnik. (Op. Z. Mihelič)

športu, če naštejemo najprej ribniške kandidate. 
Plakete jim je podelil slavni športnik Martin Strel, 
ki je poklicni plavalec že od leta 1978 in je reden 
gost na R-kanalovih prireditvah, pa tudi drugih 
javnih dogajanjih po Ribnici.
Sodražica se ponaša z Alešem Kržetom, ki je od 
leta 1998 član RK Ribnica in mu je pomagal 
doseči naslov državnega klubskega prvaka, ter 
Mihom Čampo, ki mu mali nogomet predstavlja 
eno veliko življenjsko ljubezen.
Velike Lašče imajo lokostrelko Ireno Kastelic, ki 
se je letos uvrstila v državno reprezentanco in nas 
bo zastopala na svetovnem lokostrelskem prven
stvu. Plakete sta prejela iz rok Aljaža Pegana, 
medtem ko jih je kočevskih športnikom podelil 
Vasilij Žbogar: Lidiji Sevanič, odbojkašici, ki je 
ena izmed 16 najboljših igralk v državi; Miri 
Gravičevič, ki se uveljavlja kot trenerka, in

Sprejem predsednika DZ
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nogometašu Goranu Joliču, enemu najboljših 
veznih igralcev v državi.
Loški Potok je letos izpostavil rokometašico, 
vratarko Julijo Benčina, in nogometaša Boštjana 
Slavca. Oba sta plaketi sprejela od predsednika 
DZ, Franca Cukjatija, ki je zagreto občinstvo tudi 
nagovoril. "Očitno goji ta regija veliko ljubezen do 
športa, politiki pa bi se od športnikov lahko tudi 
marsičesa naučili ■ šele dobra kolektivna igra 
pripelje do uspeha." Toplega in navdušenega 
aplavza so bili deležni prav vsi, ki so bili na prired
itvi javno imenovani, kar kaže na to, da se je pub
lika, ki je bila zelo pomlajena, nalezla pravega 
športnega duha.
Prebivalci iz posameznih občin so imeli za glaso
vanje časa le 20 dni, prispelo pa je 6000 dopis
nic. Pred razglasitvijo športnika leta, ki bo drugo 
leto imenovan že desetič, je občinstvo pozdravil 
še minister za šolstvo Milan Zver. Ta je prihitel s 
srečanja s predstavniki ribniške osnovne šole in 
si zato ni hotel privoščiti še enega političnega 
govora, zato je le dejal, da naj se v regiji v pri
hodnje rodi veliko dobrjh športnikov - "nekaj novih 
Peganov, Cerarjev in Žbogarjev!"
Športniku leta 2004 je pokal podelil Miro Cerar, 
legenda slovenskega športa, ki vsako leto počasti 
izbor s svojim obiskom. Slednji je tudi omenil, da 
po svojem dedu izvira iz Ribnice, oče pa je pouče
val v Kočevju, tako da so njegovi spomini kar pre
cej vezani na naš konec.
Na njegovem in na športnem prizorišču pa se je 
suvereno zasidrala nova zvezda triatlona: Bojan 
Čebin, ki je bil imenovan za športnika leta 2004.

Medard je držal niti v rokah in vse slavne šport
nike, ki so se nizali na odru, zaustavljal, da bi malo 
pokramljali. Najtežje je bilo ribniško narečje 
razumeti Primorcu Vasiliju Žbogarju, a ga je 
Medard potolažil z besedami: "A mislite, da v 
Ljubljani pa vse razumejo, kar klamfajo? Figo 
freško!"
Medard si je letos lahko politike in ostale državne 
funkcionarje, ki so sedeli med VIP gosti, kar v 
obilni meri privoščil, saj jih je bilo cel kup, med 
drugimi tudi predsednik DZ Franc Cukjati. 
Nekako najboljšo si nastopajoči privoščili Milana 
Zvera, ministra za šolstvo. Najprej Medard o 
pogovoru med dvema mamama, ko se je ena 
pritoževala nad sinovim početjem v šoli: 'Trd kot 
gaber, obnaša se pa kot zver!" Zver pa je moral 
požreti še eno hudomušno-ko so ga izzvali akro
bati košarkaške skupine Hip Hoopersov. 
Zavezali so mu oči, mu razprli roke in vanje 
položili žogi. Minister je napeto čakal, kaj neki se 
bo odvrtelo nad njegovo glavo..., pa se ni nič. 
Potegavščina uspela.

Ob razglasitvi njegovega imena je nastala prava 
evforija, ki jo je Čebin pospremil z besedami: 
"Pozdravljam vse, ki so me podpirali. Hvala, 
Ribnica!"
In se nato odpeljal z novim oplom avtohiše 
Zalar...novim uspehom naproti...

Prireditev spremljala A. Pahulje 
Foto Marko Burger

MAREC

Datum: SOBOTA, 12. 3. 2005
Kam: na MRZLICO (1121 m)
Izhodišče: Boben
Zahtevnost: LAHKA
Trajanje: 6 ur
Vodja pohoda: Marjan Intihar

Datum: SOBOTA, 26. 3. 2005
Kam: v JELENOV ŽLEB (980 m)

12. tradicionalni pohod
Izhodišče: Rakitnica, odhod ob 8. uri
Zahtevnost: LAHKA
Trajanje: 6 ur
Vodja pohoda: Gregor Češarek

Za vsak pohod bodo izobešeni plakati z vsemi 
potrebnimi podatki (prijave, ura odhoda, cena, 
zborno mesto, prevoz...).

PLANINSKO
VABILO

Planinsko društvo Ribnica vabi vse 
svoje zdajšnje in bodoče člane ter 
vse ostale ljubitelje gora na redni 

občni zbor,
ki bo v petek, 11. marca ob 18. uri v j 

Gasilnem domu v Dolenjih Lazih.
Na občnem zboru bo možno porav
nati tudi društveno članarino za 

leto 2005.
Po občnem zboru sledi družabno 

srečanje. Vabljeni!

Zdenka Mihelič

inaktivacijo encimov, ki povzročajo oksidacijo 
živil, nadaljnje zorenje. Živilo za kratek čas 
vržemo v vrelo vodo ali ga oblijemo z njo, saj bi z 
daljšim postopkom izlužili hranilne vrednosti. Je 
najhitrejši način za uničenje bakterij na živilu. 
Blanširamo lahko tudi v pari - soparjenje - ki je z 
vidika ohranjanja hranilne kakovosti precej bolj 
primerno.

0

UPORABA MIKROVALOV je zelo hitra in enos
tavna metoda toplotne obdelave živil, ki vsebuje
jo vodo (sadje in zelenjava do 95%, kruh 40%,
meso 70%). Je edina tehnika, ki omogoča gretje 
živila od znotraj navzven, saj izkorišča kemijsko 
lastnost molekule vode v živilu. Postaja pa vse 
bolj sporno zaradi negativnih učinkov na zdravje, 
kar dokazujejo različni očesni zdravniki, ruski ter 
ameriški znanstveniki. O njihovih ugotovitvah je 
pisala Daja Kiari v Auri dec. 2004 in jan. 2005. 
Mikrovalovi uničujejo hranilne vrednosti hrane; 
tako obdelana hrana rakotvorno deluje na zdrav
je; gre za neposredne biološke učinke mikroval
ovnega sevanja na človeka. Neodvisna švicarska

c
K

T,
1

raziskovalka dr. Hertl in prof. Blanc sta ugotovila, 
da hrana povzroči v krvi ljudi bolezenske spre
membe, podobne tistim, ki jih povzroča začetna 
stopnja raka; bistveno se zmanjša količina folne 
kisline, ki je pomembna za nastajanje krvi; stabil
nost beljakovin je motena in nastajajo kepe dena- 
turiranih beljakovin, ki jih telo ne more več upora
biti (npr. skuta). Kislost hrane se poveča, s tem pa 
zakisanost telesa, kar vodi v hude bolezni.

2. DOMAČI POSTOPKI KONZERVIRANJA 
ŽIVIL
ZAMRZOVANJE je najbolj primeren postopek, 
če ga izvedemo dobro: pomembna je hitrost pre
hoda preko točke zmrzišča, kar zmanjša izcejan
je in s tem izgube hranilnih snovi med odtajevan- 
jem . Le-to naj bi potekalo v hladilniku. Biološko 
aktivne snovi so v mirujočem stanju, encimi se 
zaradi nizkih temperatur inaktivirajo, vitamini se 
ne uničijo. Če želimo ohraniti vitamine, je zamr
zovanje živil primernejše kot daljše skladiščenje. 
SUŠENJE sadja, zelenjave, mesa in mesnih 
izdelkov na zraku, v lesenih lesah, pečici in elek
tričnih sušilcih je postopek, s katerim živilu odvza
memo vodo, da postane mikrobiološko stabilno. 
Za ohranitev vseh encimov je primerna temper
atura med 30° in 55° C.
Sadje in zelenjava spremenita barvo zaradi 
encimske in neencimske oksidacije, kar v indus
triji preprečijo s konzervansi (antioksidant C-vita- 
min je priporočljiv, žveplov sulfid pa ne). 
FERMENTACIJO vodijo različni mikroorganizmi, 
predvsem različne mlečnokislinske bakterije. 
Poteka med biološkim kisanjem zelja, repe, 
korenja ter ostale zelenjave, pri nastajanju vina, 
kisa, domačega jogurta, kefirja, skute, sira... 
Uživanje fermentiranih izdelkov je zelo zdravo; 
pomaga pri odpravljanju okužb s Candido albi
cans, prebavnih težav, čirov, vetrov, bolečin v tre
bušnem predelu; nasploh deluje poživljajoče, saj 
krepi naš imunski sistem. Navedene učinke 
dosežemo z uživanjem surovih izdelkov, saj 
toplotna obdelava uniči veliko aktivnih snovi.

To je delen povzetek predavanja Anje Janeš, 
univ. dipl. inž. agroživilske tehnologije. Nekaj 
njenih uporabnih nasvetov za kvalitetnejše 
prehranjevanje bom objavila v eni kasnejših 
številk Rešeta. Vsi člani in nečlani našega društ
va ste vabljeni 4. marca na predavanje DR. 
PETRA PAPUGE: KITAJSKA MEDICINA - 
KUUČ DO ZDRAVJA V TEORIJI IN PRAKSI.

Darinka Suljevič
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PLANINSKE
NOVIČKE:

• 29. januarja je PD Ribnica in njen Vodniški
odsek organizral pohod po planu v zimski raj 
na Komno in proti Lanževici (2003 m). Enajst 
planincev je krenilo od Koče pri Savici ter v 
ključih premagovalo lepo zasneženo in utr
jeno pot do planote Komna, kjer začuda ni 
skoraj nič pihalo. Prijeten počitek pri oskrb
nici ge. Anici v Koči pod Bogatinom, ki je to 
zimo vseskozi odprta (tudi med tednom), 
nam je dal zagon še za vzpon proti 
Bogatinskemu sedlu oz. Vratcem in 
Lanževici. Toda neusmiljen vihar proti 
Vratcem in čas, ki smo ga porabili za vzpon, 
sta bila odločujoča, da smo Lanževici med 
snežnim vetrom le pomahali, povzpeli pa se 
na Vrh nad Gracijo (1916 m). Kljub temu 
zadovoljstva ni manjkalo, tako ne nad seboj, 
kot tudi, da smo bili v čudovitih belih gorah. 
"Baterije za naslednji delovni teden so se 
prav tako napolnile," je z nasmehom dejala 
planinka. Pa še sonček nas je potem spreml
jal pri sestopu.

A
• Planinci so se 12. februarja podali tudi na lep 

izlet: na Kurešček, Krim in do zaledenelih 
slapov v Peklu pri Borovnici. Trinajst plan
incev si je ogledalo še zanimivo razstavo na 
Ljubljanskem gradu o železnicah in vlakih.

• Mladi planinci iz planinskega krožka PD 
Ribnica, z mentorjem Cirilom Zbačnikom in s 
spremljevalci, pa so ravno tako 12. februarja 
smučali na Pokljuki. Že tradicionalno 
smučanje na smučišču nad vojašnico na 
Poljuki je bilo zopet polno radosti na snegu. 
Gotovo so največje poplačilo za organizator
je zadovoljni obrazi, povratek domov brez 
poškodb in smeha poln avtobus.

Zdenka Mihelič
Foto Viktor Debeljak

PLAVANJE

Mednarodni miting v 
Nemčiji
Mesec februar je bil za ribniške plavalce izredno 
uspešen. Udeležili so se mednarodnega mitinga 
Bad Reichenhall v Nemčiji, kjer je sodelovalo 
700 plavalcev iz 8 držav (Avstrije, Slovenije, 
Slovaške, Hrvaške, Češke, Bosne in 
Hercegovine, Nemčije in Italije). V ekipi PK Inles 
Ribnica so se najbolj izkazali z uvrstitvami med 
prvih osem v svojih starostnih kategorijah trije 
plavalci:

Nik Zobec - 2. mesto (100 m hrbtno), 4. mesto 
(50 m kravl), 5. mesto (100 m kravl)
Blaž Oražem - 5. mesto(100 m prsno), 6. mesto 
(50 m kravl)
Anže Pavlin - 5. mesto (100 m hrbtno), 8. mesto 
(50 m kravl)

Zimsko državno 
prvenstvo v Celju
Kadeti in kadetinje PK Inles Ribnica pa so se 
udeležili zimskega državnega prvenstva v Celju. 
Tu se je najbolj izkazala Rebeka Babnik, ki se je v 
kategoriji mladink dvakrat uvrstila v mladinski 
finale (mladinski finale 50 m hrbtno 8. mesto, 
mladinski finale 100 m hrbtno 6. mesto). Nejc 
Lovšin, Toni Valčič, Katarina Rajh in Keyla 
Andoljšek so bili uvrščeni med prvih 16 v svojih 
kategorijah. Tu velja poudariti , da je bilo pred 
državnim prvenstvom veliko bolezni in poškodb, 
tako da večina plavalcev ni nastopilo maksimalno 
pripravljena. Prav tako so imeli plavalci veliko 
tremo, zaradi tega jih večina ni uspela pokazati, 
kar lahko v danem trenutku pokažejo. Državno 
prvenstvo je potekalo štiri dni, kar je za vse pome
nilo veliko obremenitev, ker plavalci takih tek-

Odlično so se odrezali tudi nekateri drugi plaval
ci PK Inles Ribnica in popravili svoje osebne 
rezultate.
Prvič v sezoni 2004/2005 so poleg druge selek
cije nastopili tudi plavalci in plavalke tretje selek
cije PK Inles na mitingu Dr. fig v Kranju in bili 
izvrstni. Tudi ostali plavalci so plavali odlično in 
popravili svoje osebne rezultate.

movanj še niso vajeni.
V mesecu sušcu pa plavalcve ne čaka suša v 
tekmah, pač pa prvenstvo Slovenije za mlajše 
dečke in Velikonočni miting v Celju.

Novičke zapisala Karin Kočevar 
Foto Rihard Pavlin

Prvi POPRAVEK...
V zadnji številki Rešeta nam je zagodel tiskarski 
škrat. Med natopajočimi na Božično-novoletnem 
koncertu je pomotoma izpadel Moški zbor 
Lončar. Za neljubo napako se uredništvo oprav
ičuje.

...in drugi POPRAVEK
V članku Ajdov cvet je bil kot tonski mojster imen
ovan Tine Mihelič. Njegovo pravilno ime pa je: 
Tilen. Naše opravičilo.

...in še POJASNILO...
Ob članku, objavljenem v 1. številki Rešeta v 
letošnjem letu pod naslovom "V bivši pletilnici v 
Jurjevičinaj podam še dodatno pojasnilo:

Napačna je navedba, da je bila tovarna v Jurjeviči 
pletilnica. Ta tovarna je bila ob zaprtju Tekstilna 
tovarna Jurjeviča. Da je bila to proizvodnja tek
stilnih izdelkov, je za grobo poznavanje dovolj. V 
svojem sestavu pa je imela predilnico, tkalnico in 
apreturo. To je bil tehnološko zaokrožen obrat za 
proizvodnjo. Ni pa nikoli bila pletilnica! To je 
popolnoma druga tehnologija in način izdelave 
popolnoma drugih izdelkov, ki so lahko tudi tek
stilni.

In še to! Del tovarniških prostorov poleg nave
denega Kancilije sedaj zasedajo vsaj še trije 
obrtniki.

Ivan Šega

30 -Rešeto



USTANOVLJENO DRUŠTVO ZA
OHRANJANJE DINARIDOV

V zadnji številki Rešeta smo 
napovedali, da se v Ribnici ustanavlja 
novo društvo - Društvo Dinaricum 
ki bo skrbelo za ohranjanje, razisko
vanje in trajnostni razvoj Dinaridov. 
Tako so se pobudniki, strokovnjaki z 
različnih področij in ljubitelji narave,
1. februarja v Miklovi hiši zbrali na 
ustanovnem občnem zboru, na 
katerem so postavili tudi smernice in 
naloge za obdobje 2005 in 2006.

Zakaj sploh ustanoviti tako društvo oz. zakaj je 
prišlo do povezovanja, je razložil doc. dr. Ivan Kos: 
"Na širšem območju južne Slovenije imamo velik 
strokovni potencial posameznikov, ki se oz. bi se 
lahko ukvarjali s proučevanjem in promocijo regi
je. Naše osnovno izhodišče delovanja izhaja iz

Vodstvo društva je bilo izvoljeno za dobo dveh let

znanih dejstev, da je regija izredno pomembna za 
širši evropski prostor. Ob pomoči domačih in tujih 
strokovnjakov lahko še naprej išče poti nadaljnje
ga trajnostnega razvoja, skrbi za dobrobit prebi
valstva in hkrati ohranja izjemne biotske razno
likosti območja." Za svoje področje delovanja je 
društvo izbralo Dinaride, ki segajo od Tolminskega 
pa do Črne gore. Ime Dinaridi in ne Dinarski pros
tor pa bodo uporabljali, ker tudi za Alpe nihče ne 
uporablja Alpski prostor, temveč jih označujejo z 
eno besedo: Alpe. V evropskem prostoru je 
območje Dinaridov razmeroma neznano, kar 
onemogoča uspešno promocijo regije in razvoj po 
načelu trajnosti. Z vključevanjem Slovenije in 
nadalje Hrvaške v Evropsko unijo pa Dinaridi

postajajo del evropskega prostora. Dinaridi so 
tudi eno izmed šestih biodiverzitetno najbogate
jših območij kopnega na svetu, tako bi radi regijo 
promovirali kot svetovno pomembno območje. 
Društvo Dinaricum in njegovi člani so prepričani, 
da smo od prednikov podedovali izjemno bogast
vo, ki ga nudijo Dinaridi. To bogastvo nam 
omogoča, da z znanjem, dobro voljo in s skupnimi 
močmi živimo človeka vredno življenje.
Vodstvo društva je bilo izvoljeno za obdobje dveh 
let. Prvi predsednik društva je postal dr. Ivan Kos, 
tajnik Primož Pajk in blagajnik Mirko Perušek. 
Poleg njih so v upravni odbor društva izvolili še 
šest članov. To so: Tomaž Skrbinšek, mag. Hubert 
Potočnik, Alenka Henigman, Tina Kotnik, Saša 
Osvald in Jana Kus Veehvliet. Volitve so potekale 
hitro in soglasno, tako so izvolili še tričlanska nad
zorni odbor in častno razsodišče. Sedež društva 
je za zdaj v Jurjeviči 2 a. Potrdili so tudi program za 
leti 2005 in 2006. Obsega precej dela: pridobitev 
prostorov, predstavljanje društvene dejavnosti 

preko svojega dela in medi
jev, mednarodno sodelovan
je (preko nacionalnih pro
jektov in projektov EU), 
redna mesečna srečanja 
članov, predavanja za 
javnost in svoje člane, inter
netna stran, e-mailing lista, 
izdaja publikacije, strokovna 
ekskurzija za člane društva 
in ekskurzija za javnosti v 
Dinaride (slovenske ali 
hrvaške), prijava na 
ustrezne projekte, sodelo
vanje z drugimi organizacija
mi, vključevanje v presojo 
projektov, predstavitev nar
avnih posebnosti..., pa tudi 
sodelovanje s šolami. 
Enoletna članarina (za leto 
2005) bo znašala 4000 sit, 
za študente in neredno 
zaposlene 2000 sit, mladi 
do 16. leta pa bodo 
stroškov članarine
oproščeni. Po uradnem 
delu se je prisotnih 21 
članov predstavilo tudi po 
strokovni plati in podalo tudi 

že marsikatero idejo in predlog za delovanje. Tako 
se nameravajo člani že v marcu letos prijaviti na 
projekt Interregg s pripravljenim projektom risa, 
skupaj s hrvaškimi partnerji (Narodni park Risnjak 
idr.), vključili, pa bi tudi društvo Dinaricum.
V društvu pričakujejo usklajeno delovanje 
posameznih strokovnjakov, znanstvenikov in 
drugih na področju proučevanja, promocije in tra
jnostnega razvoja širše regije. Prav tako pričakuje
jo razvoj ustvarjalnega ozračja, ki bi pritegnil tudi 
mlade in jim omogočil svojo lastno uveljavljanje 
kot strokovnjakov v evropskem in svetovnem mer
ilu.

Zdenka Mihelič
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